
1 
 

Technische vragen begroting 2023 

VVD 
Hoofdstuk 3 Hoofdlijnen beleidsuitvoering 

1. Pag. 5: Ondernemen 2e alinea werkgelegenheidspact en andere onderwerpen. 

a. Welke andere onderwerpen worden dan meegenomen in zo'n pact? 

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een werkgelegenheidspact. 

Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles wat gericht is op 

bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor Assen kan opleveren 

nemen we mee in de overweging. 

2. Pag. 5: Wonen. Eer wordt verwezen naar 150 nieuwbouwwoningen in Kloosterakker. 

Dit zat op 1/1/2022 volgens de woningbouwmonitor nog niet in de 'pijplijn'. 

a. Hoe ziet de 'pijplijn' er op dit moment uit qua aantallen woningen 

b. Hoe is daarbij de verdeling sociale huur en koop? 

c. Graag uitsplitsen naar de jaren 2023, 2024, 2025 en de jaren daarna. 

Antwoord:  

a. In de woningmarktmonitor wordt onder ‘pijplijn’ verstaan woningen waarvoor 

bouwvergunning is verleend maar die nog niet zijn opgeleverd. In Kloosterakker zijn tot 1 oktober 

2022 in totaal 57 woningen vergund, die nog niet zijn opgeleverd. Deze woningen zitten momenteel 

dus in de ‘pijplijn’. Het betreft een project met 34 koopwoningen en 23 woningen in particulier 

opdrachtgeverschap.  Deze woningen zullen naar verwachting in 2023 worden opgeleverd. Daarnaast 

zijn er momenteel nog een aantal bouwaanvragen in behandeling. 

b. Kloosterakker voorziet in de bouw van in totaal 491 woningen, waarvan 117 sociale huur, 30 

middeldure huur 344 koopwoningen. De ontwikkeling Kloosterakker wordt in 3 fases uitgevoerd. De 

eerste fase (noord) met in totaal 212 woningen (73 sociale huur en 139 koop) is vorig jaar in 

uitvoering gebracht.      

c. De actuele planning voor Kloosterakker ziet er, rekening houdend met de tot nu toe 

vergunde woningbouw, globaal als volgt uit: 

 

Naast Kloosterakker zitten nog ruim 80 woningen elders in Kloosterveen in de planning, met name 

in Kloosterveste. 

 

 

 2023 2024 2025 2026 

71 140 140 140 
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Hoofdstuk 4 Financiële vooruitzichten 

3. Pag. 6: Financiële vooruitzichten. 

a. Hoe groot is het daadwerkelijke tekort, zonder uitnamen alg. reserve, op de 

begroting in 2026 op dit moment, gezien de meest recente ontwikkelingen? 

Antwoord: Het tekort is € 3,037 miljoen. Hiervan is 2,689 miljoen structureel. 

Programma Werken in Assen 

4. Pag. 15: Werken in Assen. Participatie en inkomen: Er is een groot verschil tussen de 

baten en de lasten (31 mil. t.o.v. 57,7 mil.) waar bestaan die extra kosten uit? Als het 

de uitkering is, zou het toch kostendekkend moeten zijn? 

Antwoord: Deze baten en lasten betreffen de gehele exploitatie van WPDA – aandeel Assen 

(exclusief de Meedoen-regelingen). De baten van 31 milj. bestaan enkel uit de Rijksuitkering BUIG 

(met name bedoeld voor de bijstandsuitkeringen), die 1 op 1 doorbetaald wordt aan WPDA. De 

lasten van 57 milj. (declaraties WPDA) bestaan niet alleen uit te verstrekken bijstandsuitkeringen. 

Hieronder vallen o.a. ook de loonkosten van de WSW-medewerkers (dekking hiervan valt buiten het 

Programma Werken, de rijksuitkering WSW is een bate binnen Algemeen Financieel Beleid), de 

uitgaven voor re-integratietrajecten, de gemeentelijke bijdrage Beschut Werk en het Asser aandeel in 

de bedrijfsvoeringkosten van WPDA. 

2.2 Vijfduizend nieuwe banen.  

Doorontwikkeling werklocaties. 

a. Hoe ziet de planning voor de visie op dit gebied eruit, met name gezien de ontwikkeling van de 

verkoop van het NAM-gebouw? 

Antwoord: De gemeente en NAM zijn met elkaar in gesprek over mogelijke ontwikkelingen 

voor het terrein waarop het huidige NAM hoofdkantoor is gevestigd. Vertrekpunt hiervoor 

zijn de vastgestelde economische agenda, de omgevingsvisie en de woonvisie. Dit krijgt 

onder andere zijn weerslag in de op te stellen ruimtelijk economische visie. Deze visie zal het 

laatste kwartaal besproken worden met het college en vervolgens worden aangeboden aan 

de gemeenteraad. 

Na vaststelling van de REV door de gemeenteraad zal in samenwerking met de NAM verdere 

ontwikkelstudies voor het NAM-terrein worden opgestart. 

b. Weet u hoe het staat met de verkoop NAM gebouw. 

Antwoord: De NAM is verantwoordelijk voor de verkoop van haar eigen gebouw. De NAM 

heeft te kennen gegeven dat het huidige hoofdkantoor te groot is voor de huidige 

organisatie. De NAM is op zoek naar passende huisvesting in Assen als hoofdkantoor. De 

verkoop van de huidige locatie past binnen deze bredere strategie om te komen tot nieuwe 

huisvesting.  
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Programma Aantrekkelijk Assen 

Middeleninzet 

Aantrekkelijke Binnenstad. 

a. Op welke doelen wordt bezuinigd om de 500.000 besparing in "aantrekkelijke 

binnenstad" te realiseren? In 2022 € 1.137 in 2023 € 563 

Antwoord: Er is hier geen sprake van een bezuiniging. In 2022 is € 433.000 een eenmalig budget 

toegevoegd in het kader van de herstelagenda Corona. 

Bestuursakkoord 

Hoe wordt de € 150.000 extra voor toezicht en handhaving ingevuld? 

Antwoord: De 150.000 euro ter versterking van Toezicht en Handhaving wordt ten behoeve 

van 2,5 FTE ingezet.  

Hierover moet nog besluitvorming plaats vinden. Voorlopige gedachte is om een 2e boa 

thema Jeugd en 1 boa thema Doelgroepen te werven. De overige 0,5 FTE wordt eventueel 

vanuit bestaande capaciteit aangevuld en nog nader bepaald. 

Paragraaf Lokale heffingen 

Leges en straat parkeren: Verhoging van 3% voor tarieven en vergunning 5 euro duurder 

a. Waarom is er een daling in opbrengsten, terwijl de tarieven stijgen? 

Antwoord: De inkomsten zijn  geactualiseerd aan de hand van de meest recente informatie over het 

gebruik van straatparkeerplaatsen. Ontheffingen en vergunningen voor werknemers zijn sinds 

2020 sterk teruggelopen. Oorzaak is zeer waarschijnlijk de coronapandemie, het verplicht 

thuiswerken en nieuw thuiswerkbeleid wat vele organisaties/bedrijven hebben ingevoerd.  

Door corona zijn er ook veel minder inkomsten vanuit het straat parkeren gegenereerd. 

b. Welke maatschappelijke ontwikkeling heeft hier een effect? 

Antwoord: Thuiswerken en nieuw thuiswerkbeleid. 

9. Marktgelden opbrengst is lager dan voorheen: Marktgelden worden 8,6% verhoogd. 

a. Loopt het aantal kramen loopt terug? 

Antwoord: Het aantal vergunninghouders voor een marktplaats loopt langzaam terug. 

b. Is hier een verklaring voor? 

Antwoord: Dit is een landelijk beeld. Onder meer vanwege de toenemende concurrentie van andere 

aanbieders (Action) . Bedrijfsopvolging vindt in veel gevallen niet meer plaats, jonge mensen vinden 

het werken op de markt niet renderend genoeg.  De food-kramen zijn stabiel.  

c. Wat zijn de kosten per kraam per dag? 
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Antwoord: 

 

d. Is er beleid om het aantal kramen op de markt te stimuleren? 

Antwoord: De gemeente adverteert regelmatig in vakbladen. 

10. Onderhoud buitenruimte: Is er een overzicht wat het bij al deze ‘vakken’ aan onderhoudsniveau 

per gebied kost om een niveau hoger of lager te zitten? 

Antwoord: Zo’n overzicht ligt niet kant en klaar in de kast. Wel kunnen er gerichte 

berekeningen gemaakt worden tussen de diverse onderhoudsniveau ’s. Het maken van een 

berekening kost tijd. 

11. Omzetten incidenteel naar structureel: 

a. Worden alleen in 2023 worden bedragen omgezet in de tabel? 

Antwoord: In het bestuursakkoord zijn afspraken gemaakt over het structureel maken van uitgaven 

die in vorige bestuursperioden steeds incidenteel werden gedekt. Dit op basis van de regelgeving van 

het BBV. 

b. In 2024 en verder zijn die bedragen in de basis begroting van die jaren verwerkt? 

Antwoord: Ja dat is correct. 

Ambities bestuursakkoord 2022-2026 

a. Van incidenteel naar structureel: Vroegsignalering budget in de jaren 2023 en 

2024, waarom niet in de jaren daarna? 

Antwoord: In het bestuursakkoord is een tussentijdse evaluatie (midtermreview)  opgenomen. Dit 

om twee redenen: De eerste reden is dat wij de resultaten van een aantal projecten en programma’s 

willen bespreken, voordat we een besluit nemen overeen eventueel vervolg. De tweede reden is de 

financiële onzekerheid voor gemeenten. Als er in de komende periode geen afspraken tussen het Rijk 

en de gemeenten worden gemaakt, zullen de inkomsten in 2026 voor alle gemeenten fors dalen. Dan 

zullen we opnieuw keuzes moeten maken.  

Financieel beleid 

2.2 Kaders, richtlijnen en ambities 

a. Financiële kaders en spelregels 2023-2026 

i. 14. Aanpassing OZB 3,1% per jaar. Waarom is dit percentage gekozen en niet de 2,5% van de 

voorgaande jaren? 
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Antwoord: De inflatie over de periode 1 januari 2021 tot 1 januari 2022 bedraagt 3,1%. Dit is 

conform de informatie uit de meicirculaire 2022 ( pagina 24). Voor de begroting 2022 was dit 2,1%, 

voor de begroting 2021 1,9%. 

14. Rioolheffing: 

a. Op diverse pagina’s staan verschillende bedragen over opbrengsten en kosten. Dat is onduidelijk. 

Pag. 84 lasten 4.920, baten 6.291. 

b. Voor de gemeenteraad is het nodig te kunnen zien op welke wijze het tarief wordt vastgesteld. 

i. Daarvoor is een inzicht nodig in: 

1. Alle kosten voor dit product. 

2. Alle opbrengsten van dit product. 

3. De hoogte en verloop van de reserve van dit product. 

c. Wilt u, om duidelijkheid te geven, een overzicht maken van deze 3 punten voor de rioolheffing  

laten zien hoe het kostendekkende tarief tot stand komt. 

Antwoord: Zie de beantwoording in onderstaande tabel 

 

 

 

2023

Lasten 7.2 Riolering 4.393          

7.2 Riolering BCF 527             

2.1 Verkeer en vervoer 373             

6.3 Inkomstenregelingen 407             

0.4 Overhead 654             

6.354          

Niet toe rekenen 7.2 ( regelgeving) 64                

Grondslag voor  rioolheffing 6.290          

Baten 7.2 Rioolheffing 5.692          

7.2 Rioolheffing uit waterverbruik 186             

7.2 Egalisatie voorziening 342             

7.2 Inkomsten watergangen 70                

6.290          

Aantal aansluitingen 33.000       

Tarief 172,50       
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Omvang voorziening groot onderhoud Riolering (verkregen middelen van derden) 

 

15. Afvalstoffenheffing: 

a. Op diverse pagina’s staan verschillende bedragen over opbrengsten en 

kosten. Dat is onduidelijk. Pag. 84 lasten 7.711, baten 10.365. 

b. Voor de gemeenteraad is het nodig te kunnen zien op welke wijze het tarief 

wordt vastgesteld. 

i. Daarvoor is een inzicht nodig in: 

1. Alle kosten voor dit product. 

2. Alle opbrengsten van dit product. 

3. De hoogte en verloop van de reserve van dit product. 

c. Wilt u, om duidelijkheid te geven, een overzicht maken van deze 3 punten voor de 

afvalstoffenheffing   laten zien hoe het kostendekkende tarief tot stand komt. 

Antwoord:  Zie antwoorden in onderstaande tabel.  

Voorziening rioolbeheer ( verkregen middelen van derden)

Saldo 1-1-2019 3.804.255         

Teruggave resultaat 2017 in heffing 2019 -518.360           

Resultaat 2019 485.351             

Teruggave resultaat 2018 in heffing 2020 -946.990           

Resultaat 2020 459.349             

Teruggave resultaat 2019 in heffing 2021 -485.351           

Extra teruggave in heffing 2021 -1.000.000        

Teruggave resultaat 2020 in heffing 2022 -459.349           

Extra teruggavein heffing 2022 -838.893           

Verduurzaming GWRP 2021 -96.812              

Reservering tbv operatie Steenbreek -353.188           

Resultaat 2021 342.245             

Teruggave resultaat 2021 in heffing 2023 -342.245           

Saldo Voorziening verkregen middelen van derden 50.012               
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2023

7.3 Afval HH 6.023                

7.3 Afval HH BCF 625                   

7.3 Afval BA 1.063                

2.1 Verkeer en vervoer HH 300                   

6.3 Inkomstenregelingen HH 403                   

0.4 Overhead HH 1.249                

0.4 Overhead BA 704                   

10.367             

Niet toe rekenen 7.3 ( regelgeving) 54                      

10.313             

Totaal voor Afvalstoffenheffing 8.546                

Totaal Bedrijfsafval 1.767                

7.3 Afvalstoffenheffing 7.521                

7.3 Egalisatie voorziening -                    

7.3 Inkomsten Afvalstromen HH 1.025                

7.3 Inkomsten Afvalstromen BA 1.819                

10.365             

Resultaat BA -52                    

Berekening tarieven Afvalstoffenheffing

Totaal voor Afvalstoffenheffing 8.546                

Inkomsten afvalstromen 1.025                

Te innen afvalstoffenheffing 7.521                

Aansluitingen:

Meerpersoonshuishoudens 19.650             

Eenpersoonshuishoudens 12.150             

Totaal aansluitingen 31.800             

Gemiddelde afvalstoffenheffing 236,51             

Korting eenpersoonshuishoudens 45,69                

Tarief eenpersoonshuishoudens 190,82             

Opbrengst eenpersoonshuishoudens 2.318                

Opbrengst meerpersoonshuishoudens 5.203                

Aantal aansluitingen 19.650             

Tarief meerpersoonshuishoudens 264,76             
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16. Weerstandsvermogen: 

a. Gegevens: 

i. Weerstandscapaciteit: 56,852 mil. 

ii. Risico’s: 22,682 mil. 

iii. Ratio 2,5 ipv 1,4 wat de raad heeft vastgelegd. 

Antwoord: In de kadernota Weerstandsvermogen en risicomanagement 2020 heeft de raad een ratio 

van 1,0 vastgelegd 

b. Is het nog nodig de separate reserve weestand te behouden. Dat is toch geen verplichte reserve in 

de BBV? 

Antwoord: Bij de behandeling van het Herstelplan 2020-2024 waarbij ook de kadernota is 

vastgesteld heeft de raad tot de instelling van een separate reserve weerstandsvermogen besloten.  

c. Deze reserve kan toch worden toegevoegd aan de algemene reserve? 

Antwoord: Zie vorig antwoord. 

d. De ratio blijft dan nog steeds 2,5 toch? 

Antwoord: Dat is een correcte constatering 

17. Waar vinden we de onttrekking voor onze bijdrage aan GAE in de reserves c.q. de begroting. En is 

die gelijk aan de uitgaven? Wij zien bij de lijst subsidies een bedrag van 405.000 en bij de 

onttrekkingen een bedrag van 220.000? Waarvandaan komt de rest van de 405.000? 

Antwoord: Het klopt dat er een subsidie wordt verstrekt van € 405.000. Deze wordt voor 220.000 uit 

de reserve GAE gedekt. Het restant wordt gedekt door een bijdrage van de provincie Drenthe van € 

185.000.  

ChristenUnie  

Hoofdstuk 3 Hoofdlijnen beleidsuitvoering 

Pag. 6 In 2023 wil de gemeente de doelgroep van ZZP’ers of kleine ondernemers die ondanks hun 

inkomen weinig te besteden hebben scherper in beeld krijgen. 

Vraag: Op welke wijze wil het college dit realiseren en uitvoeren? 

Antwoord: Door enerzijds het analyseren en koppelen van gegevens waarover we zelf 

beschikken en anderzijds een opdracht te verstrekken aan een onderzoeksbureau om deze 

doelgroep beter in beeld te krijgen. Ook onderzoeken we in de breedte hoe we inwoners 

met een inkomen van meer dan 120% van het sociaal minimum kunnen ondersteunen. 

Daarnaast kunnen zzp’ers ook terecht kunnen bij de accountmanagers EZ en 

ondernemersloket WPDA. Zij zijn in staat problemen te signaleren en hierop te acteren. 

Hoofdstuk 4 Financiële vooruitzichten 

Pag. 8 Door onvoldoende rijksmiddelen stond de Asser financiële positie de afgelopen jaren onder 

druk. Dit heeft geleid tot bezuinigingen en uitstel/ afstel van noodzakelijke investeringen. 
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Vraag: Is inzichtelijk op welke beleidsgebieden/ onderwerpen dit uitstel/ afstel van noodzakelijke 

investeringen van toepassing is? – zo ja, welke betreffen dit? 

Antwoord: Door het tekort aan middelen is het onderhoudsniveau van de openbare ruimte  naar 

beneden bijgesteld. Het gaat hier om structureel € 740.000 per jaar. Mede als gevolg van het 

verlagen van onderhoudsniveau’s zijn ook vervangingsinvesteringen vervallen waardoor een 

structurele besparing van € 515.000 is gerealiseerd.  

 

Vraag: Wordt hier de komende jaren ook een inhaalslag verwacht en op welke wijze is/ wordt dit 

verantwoord in de begroting 2023 e.v. 

Antwoord: In de begroting 2023 en meerjarenraming 2024-2026 is hiermee vooralsnog geen 

rekening gehouden. Voor de komende jaren zullen aanvullende investeringen moeten plaatsvinden 

op het gebied van de openbare ruimte in de bloemkoolwijken en voor verduurzaming van ons eigen 

maatschappelijk vastgoed. De omvang van deze investeringen is nog niet bekend.  

Pag. 8 Voor de WMO zijn meer middelen nodig, deze trend zet zich ook in 2023 voort. Extra 

middelen zijn vooralsnog alleen voor het jaar 2023 toegevoegd aan het gemeentefonds (via 

rijksbijdrage). In 2024/2025 is de inschatting dat de extra taakstelling oploopt tot 500milj. Over evt. 

baten is nog niks bekend (?) 

Vraag: In hoeverre kan en is er in de begroting rekening gehouden met deze extra taakstelling 

(enkel de last opgenomen?) en op welke wijze wordt deze gefinancierd indien hier onvoldoende 

rijksmiddelen voor beschikbaar komen. 

Antwoord: Voor het onderdeel WMO zijn geen extra middelen toegevoegd. Het gaat hier om de 

jeugdhulp. In onze begroting mogen we een stelpost opnemen voor de jeugdhulp. Zie daarvoor de 

brief van 31 augustus 2022 van het college aan de raad.  

Het klopt dat voor de Wmo nog steeds een stijgende trend zichtbaar is zonder dat daarvoor extra 

middelen beschikbaar komen. Denk in het bijzonder aan de invoering van het abonnementstarief. 

Daarnaast is met ingang van 2025 een korting op de uitkering Wmo in het kader van de eigen 

bijdrage huishoudelijke hulp doorgevoerd waarbij het onduidelijk is op welke wijze deze korting 

kan/mag/moet worden doorberekend aan de cliënten voor huishoudelijke hulp.  

Deze extra lasten worden opgevangen binnen het totaal aan beschikbare middelen in begroting.  

 

Programma Wonen in Assen 

1.1 woningmarkt sluit aan bij behoefte 

We lezen in de begroting: “Van de nieuwe woningen is 30% bestemd voor sociale huur. 

Daarbovenop zetten we stevig in op sociale en betaalbare koop voor jongeren en starters. We 

ontwikkelen in 2023 instrumenten om hier op te kunnen sturen, zoals een doelgroepenverordening 

en een vereveningsfonds. Woningen voor jongeren, in 2023 worden er instrumenten ontwikkeld om 

daar meer op te kunnen gaan beïnvloeden.” 

Vraag: Wanneer gaat het college de raad informeren over de hoofdlijnen van die instrumenten? En 

wanneer zijn de instrumenten klaar en inzetbaar? 

Antwoord: Het betreft deels een aanpassing/ actualiseren van de bestaande verordening 

(doelgroepenverordening) en deels het ontwikkelen van nieuwe (tijdelijke)  instrumenten 
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zoals de opkoopbescherming, huisvestingsverordening en het vereveningsfonds sociale 

woningbouw.  

In concept zijn deze instrumenten vergevorderd. Een juridische check op de uitvoerbaarheid 

zal o.a. nog moeten gebeuren, waarna de stukken in het eerste kwartaal of begin tweede 

kwartaal aan de Raad aangeboden kunnen worden. Op hoofdlijnen zult u worden 

geïnformeerd in het laatste kwartaal 2022.   

1.5 Verlagen CO2-uitstoot / Verduurzamen economie 

Vraag: Op welke wijze/ door welke middelen worden kantooreigenaren gestimuleerd om hun 

bedrijfspanden te verduurzamen naar minimaal energielabel C? Hoeveel budget is hier voor 

uitgetrokken in de periode 2023-2026? 

Antwoord: De kantooreigenaren zijn de afgelopen periode regelmatig geïnformeerd. Dit via 

een webinar en diverse brieven waarin is gewezen op een Asser webpagina met daarop 

informatie en een door ons gemaakte film waarin uitleg wordt gegeven. Wij werken op dit 

moment een vervolgaanpak uit en bepalen aan de hand daarvan de benodigde inzet en de 

daarvoor benodigde extra middelen. Dekking kan deels in het programma Energietransitie 

worden gevonden.    

 

Programma Werken in Assen 

2.2 Vijfduizend nieuwe banen 

Herstel economische onbalans door vertrek (rijks)diensten 

Vraag: met betrekking tot welke andere onderwerpen – naast het werkgelegenheidspact - wil het 

college in 2023 een pact tekenen met de provincie? 

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een werkgelegenheidspact. 

Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles wat gericht is op 

bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor Assen kan opleveren 

nemen we mee in de overweging. 

 

2.4 Investeren in vrijetijdseconomie 

De TRZ moet een nieuwe impuls krijgen. Wij faciliteren hier nieuwe initiatieven. 

Vraag: Zijn er concrete plannen die spelen? En zo ja.. in welk stadium bevinden deze plannen zich? 

Antwoord: Er zijn een aantal initiatieven voor het TRZ gebied tot ons gekomen. Het zijn 
initiatieven, momenteel geen planvoornemens met voldoende hardheid en dus nog niet 
concreet. Wij zijn actief op zoek naar partijen die een bovenregionale functie kunnen bieden. Dan 
valt te denken aan grote dagrecreatie-activiteiten. Hierbij is onze eerste rol een faciliterende als 
procesbegeleider, bevoegd gezag en vergunningverlener. Bij voldoende hardheid van een 
planvoornemen zouden wij kunnen overwegen om meer te doen. 
Omwille van de bovenregionale functie en het creëren van regionale werkgelegenheid zijn wij 
eventueel bereid te kijken naar mogelijkheden om het betreffende initiatief financieel te 
ondersteunen. Uiteraard alleen dan als volledig wordt voldaan aan (nationaal/Europees) wettelijk 
kaders voor deze vorm van subsidieverlening. 
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Programma Meedoen in Assen 
 

Middeleninzet 

Het meedoen beleid is in 2023 begroot voor EUR 12.177. 

Vraag: Waaruit bestaat dit bedrag (activiteiten)? 

Antwoord:  

Bijzondere bijstand, participatiebudget bestrijding armoede c.a. €    4.370.000 

Kwijtscheldingsbeleid       €       807.000   

Uitkering energietoeslag (eenmalig)     €    6.600.000  

Bestuursakkoord Meedoen aan sport en cultuur voor volwassenen  €       250.000 

Bestuursakkoord Vroegsignalering     €       150.000 

Totaal         € 12.177.000 

 

Vraag: Waarom is er voor 2023 aanzienlijk meer begroot dan voor de jaren ’24 en ’25, mede gelet op 

de realisatie in ’21 en welk beleidsdocument ligt hieraan ten grondslag? 

Antwoord:  Dit heeft te maken met de uit te keren energietoeslag . Voor 2022 gaat het om 3,5 

miljoen en voor 2023 € 6,6 miljoen. Voor 2022 wordt nog een begrotingswijziging toegevoegd in 

verband met de aanvullende uitkering voor energietoeslag. Bij het programma Algemeen financieel 

beleid is de uitkering van het rijk verantwoord. Een en ander verloopt budgettair neutraal.  

Daarnaast zijn voor 2023 en 2024 middelen toegevoegd in het kader van het bestuursakkoord. Het 

gaat hier om vroegsignalering  € 150.000 per jaar en meedoen aan sport en cultuur voor 

volwassenen  € 250.000 per jaar. 

 

3.1 Zorg naar behoefte in eigen wijk 

Jeugdzorg. 

Vraag: In hoeverre is er inzicht in de wachttijden bij de verschillende zorgaanbieders? 

Antwoord: Er is inzicht in de wachttijden in de Jeugdzorg. Zorgaanbieders publiceren de 

wachttijden op de eigen website. Daarnaast maakt de ontwikkeling van wachttijden 

onderdeel uit van het contractmanagement door NMD samenwerking. We hebben inzicht in 

de wachttijden voor hulp in het huishouden en zijn in nauw contact met de betreffende 

aanbieders om hierin oplossingen te vinden. 

 

Vraag: Op welke wijze maken de verwijzers een keuze voor een geschikte zorgaanbieder? 

Antwoord: Bij jeugdhulp op grond van de jeugdwet gaan we uit van keuzevrijheid van de aanvrager 

en verwijzen we op basis van specialisme.  

Vraag: Hoe wordt verspreiding onder de diverse Zorgaanbieders bevorderd? 
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Antwoord: Daar waar ruimte is worden cliënten aangemeld, binnen de eigen keuzevrijheid. Zie 

verder antwoord hierboven.   

3.2 Zorg efficiënter en toekomstbestendiger 

Hervormingsagenda Jeugd 

Vraag: Welke stappen gaat het college zetten voor kwaliteitsverbetering en lagere kosten? Graag 

een toelichting hierop. 

Antwoord: De inhoud van de Hervormingsagenda is nog niet bekend. De gesprekken hierover 

tussen de landelijke partijen zijn nog niet afgerond. De partijen verwachten in december tot 

een afronding te komen. We volgen dit op de voet. Deels voeren wij de maatregelen uit de 

hervormingsagenda ook al uit, zoals de inzet van POH bij huisartsen. Als de inhoud van de 

hervormingsagenda vast staat, zullen wij deze vertalen naar de Asser situatie. Overigens zijn 

kwaliteit en kosten doorlopend aandachtspunten in de uitvoering van beleid en 

contractmanagement. Er van uitgaande dat de hervormingsagenda eind december wordt 

afgerond starten wij met de vertaling naar de Asser situatie en wordt deze informatie met u 

besproken en worden betrokken bij de samenstelling van de begroting 2024 en verder. 

 

3.3 Ontmoetingsplek in eigen wijk 

Zorg koppelen aan ontmoeting 

Vraag: Er wordt geëxperimenteerd met een zorgbuurthuis. Is het bekend waar (locatie) dit 

experiment plaats gaat vinden? 

 

Antwoord: Dat is nog niet bekend. Gedacht zou kunnen worden aan de voorgenomen 

uitbreiding van de wijk Kloosterveen. Op dit moment vindt er een verkenning plaats welke 

maatschappelijke voorzieningen er nodig zijn als deze wijk zich zou uitbreiden. 

3.4 Opgroeien met gelijke kansen 

Sinds 2019 is Assen onderdeel van de Alliantie Kinderarmoede. We hebben hierover de volgende 

vragen: 

1. Kunt u een beknopt overzicht geven van welke activiteiten er het afgelopen jaar in en 

rondom onze organisatie zijn geweest in het kader van de Alliantie Kinderarmoede? 

Antwoord: De Alliantie Kinderarmoede is de afgelopen jaren voornamelijk gericht geweest op 

het creëren van netwerken en kennisdeling, zowel landelijk als lokaal. De komende periode 

moet die fase van opbouw gaan leiden tot concrete projecten rond kinderarmoede. Door 

aan te sluiten bij deze alliantie kan ook Assen profiteren van het netwerk, de kennis en het 

bereiken van de doelstellingen van de alliantie. 

 

2. Heeft de gemeente Assen een lokale coalitie kinderarmoede gevormd? Zo nee, waarom 

niet? Zo ja, hoe vaak komt die bij elkaar? 

Antwoord: Nog niet. We zetten als gemeente Assen in op concrete acties om kinderarmoede 

te voorkomen en bestrijden. Dit doen we door veel samen te werken met onderwijs, welzijn 

en andere partijen. We bekijken de optie om een coalitie te vormen, maar willen wel dat een 
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dergelijke coalitie voor alle partijen meerwaarde heeft. In de praktijk weten we onze 

samenwerkingspartijen al goed te vinden. 

3. De minister van Armoedebeleid heeft 8 oktober de een verzoek neergelegd bij de Alliantie 

kinderarmoede om de lokale coalities in te zetten om schoolontbijt te faciliteren. Is de 

coalitie in Assen al bij elkaar gekomen om het verzoek van de minister te bespreken? Zo 

nee, staat dat gesprek gepland? Zo ja, welke afspraken zijn er in dat gesprek gemaakt? 

Antwoord: We zijn in gesprek met het onderwijs om te kijken naar de mogelijkheden voor 

schoolontbijten. 

4. Is al in beeld op welke scholen in Assen schoolontbijt zal worden verstrekt? Zo ja, waarom 

is er voor deze scholen gekozen? Zo nee, wanneer denkt het college dat in beeld te hebben? 

Antwoord: We zijn hierover in gesprek met schoolbesturen. Die gesprekken zijn gepland voor 

de komende weken. Daarnaast bekijken we de mogelijkheden om aan te sluiten bij 

landelijke structuren om schoolontbijten mogelijk te maken. 

3.6 Samenleving Inclusief en divers 

U geeft aan: “We gaan door met de uitvoering van de Wet Inburgering met als doel dat 

nieuwkomers zo snel mogelijk meedoen in de samenleving” 

Vraag: De evaluatie van de nieuwe wet inburgering is uitgesteld, omdat er nog niet genoeg was om 

te evalueren. Wanneer kunnen we die wel verwachten? 

Antwoord: De eerste bevindingen van het werken met de NWI delen we in het eerste kwartaal van 

2023 met uw raad. 
 

Programma Aantrekkelijk Assen 

Middeleninzet 

Vraag: Waar is het bedrag voor Kunst en cultuur voor bestemd? Graag enige specificatie hierbij. 

Antwoord: Hiervoor worden de subsidies zoals die zijn opgenomen in bijlage 4, onder kopje 

4, bekostigd. 

Vraag: In 2024 wil het college overgaan tot nieuwe broedplaatsen voor Cultuur. Graag een nadere 

toelichting hierop, zoals welke gebouwen en activiteiten denkt het college dan aan? 

Antwoord: Op dit moment wordt nog niet concreet gedacht aan mogelijke panden waar 

broedplaatsen gerealiseerd zouden kunnen worden. Het streven is om in 2023 hier beleid 

voor op te stellen. We willen hierbij het werkveld betrekken. 

 

Vraag: Waar zijn de coronamiddelen vanuit het Rijk aan besteed? Is het volledige bedrag besteed? 

En zo nee: Waar zijn de overige gelden heen gegaan? 

Antwoord: Bij de voortgangsrapportage is de inzet van coronamiddelen vanuit het Rijk op 

onderdelen toegelicht. Bij de jaarrekening vindt er een nadere toelichting plaats over de 

inzet van de coronamiddelen vanuit het Rijk. 
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Programma Algemeen financieel beleid  

Middeleninzet 

Vraag: Graag ontvangen wij een cijfermatig onderbouwing en toelichting op de volgende posten 

(hoe opgebouwd en oorzaak) en hoe verhouden deze zich t.o.v. het jaar 2022: 

Lasten Onvoorzien/ incidenteel 1.353 

Lasten Overige algemene middelen 1.431 

Antwoord: Onvoorzien incidenteel bestaat uit twee delen: 

Budget onvoorzien € 369.000 ten opzichte van de primaire begroting 2022 stijgt met € 28.000. ( In de 

gepresenteerde begroting is het budget onvoorzien lager omdat in 2022 een deel van dit budget al is 

ingezet. Het gaat hier om een bedrag van € 195.000). 

Als gevolg van de groei van de stad ligt hier een volume opgave aan ten grondslag van 10.000 per 

jaar. Daarnaast is het budget ook onderhevig aan inflatie en is deze bijgesteld naar de huidige stand. 

Budget incidentele ruimte bedraagt  € 984.000. Ten opzichte van de primaire begroting 2022 een 

stijging van € 770.000. Tot en met 2022 werd een bedrag van € 500.000 tijdelijk ingezet ter dekking 

van de ambities uit het bestuursakkoord 2018-2022. In het nieuwe bestuursakkoord is er voor 

gekozen om deze incidentele ruimte niet in te zetten voor ambities en beschikbaar te houden als 

incidentele ruimte. Daarnaast is de verbeterde reservepositie debet aan een lagere externe 

financieringsbehoefte en leidt dit tot een voordeel van € 270.000.  

Overige algemene middelen 

De post bestaat uit diverse onderdelen die van jaar tot jaar niet met elkaar in verband kunnen 

worden gebracht. Hieronder volgt de toelichting op de opgenomen posten: 

2022 

Onderuitputting kapitaallasten  €     700.000 -/- 

Overige     €     200.000 -/- 

Nog te verdelen rijksmiddelen   €      390.000 

Totaal     €      510.000 -/- 

De post onderuitputting kapitaallasten valt bij de jaarrekening weg tegen de lagere kapitaallasten in 

de programma’s. De post te verdelen rijksmiddelen worden nog middels een begrotingswijziging 

toegewezen aan een programma. Dit voorstel zal de komende periode ter besluitvorming worden 

voorgelegd. 

2023 

Onderuitputting kapitaallasten   €      600.000 -/- 

Indexatie bestemmingsreserves  €      500.000 

Stelpost Loon en prijsindexatie  €   1.600.000 

Overig     €        69.000 -/- 

Totaal      €  1.431.000 
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 Onderuitputting kapitaallasten. Er wordt ingeschat dat een deel van de geraamde investeringen op 

een later moment zal plaatsvinden. Hierdoor ontstaat een onderuitputting. Dit is een voortzetting 

van bestaande gedragslijn in de begroting. 

Om ook de reserves waardevast te houden zijn hiervoor middelen gereserveerd. 

In de begroting houden wij rekening met de bij kaderbrief 2023 afgesproken uitgangspunten van 

loon en prijsontwikkeling. Op basis van de meest recente informatie over de inflatie is het aanvullend 

LPO accres uit de septembercirculaire 2022 gereserveerd om aanvullende loon en 

prijsontwikkelingen op te vangen.    

Paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing 

Programma 7 Vastgoed en Grondbedrijf 

Voor de stijgende kosten van energie is structureel een extra budget vrijgemaakt van 1,0 miljoen 

euro. Van dit bedrag wordt 50% doorbelast aan gebruikers. Incidenteel wordt nogmaals 1,0 miljoen 

vrijgemaakt voor het jaar 2023, en ook hiervan wordt 50% doorbelast aan de gebruikers. 

Vraag: Waarop is vrijmaken van deze extra incidentele 1,0 miljoen euro gebaseerd? En hoe 

verhoudt deze zich tot het eerdere structurele bedrag van 1,0 miljoen euro? En hoe werkt de 

doorbelasting van 50% van deze last aan de gebruikers in de praktijk uit? 

Antwoord: Bij de kaderbrief 2023 hebben wij aangegeven dat als gevolg van de gestegen 

energieprijzen (situatie maart 2022) structureel extra middelen nodig zijn. Na de behandeling van de 

kaderbrief is opnieuw gekeken naar de ontwikkeling van de tarieven van energie. Hieruit is naar 

voren gekomen dat de extra 1,0 miljoen niet voldoende is. Gezien de onzekerheid op de 

energiemarkten is besloten om vooralsnog voor 2023 nogmaals eenmalig €  1,0 miljoen extra in de 

begroting op te nemen.  Daarnaast is in de risicoparagraaf voor 2024 deze onzekerheid opgenomen.  

De voor 2023 extra opgenomen middelen van in totaal € 2,0 miljoen is een bruto bedrag. De inkoop 

van energie is voor onszelf en partijen met een maatschappelijke functie met als doel door 

schaalgrootte inkoopvoordelen te behalen. De afspraken in deze gezamenlijke inkoop is dat de voor 

en nadelen worden doorberekend.  In het kader van het maatregelenpakket inflatie heeft het college 

inmiddels besloten om de doorbelasting van deze hogere energiekosten te beperken. 

 

Financiële Begroting 

2.2 Kaders, richtlijnen en ambities 

Bezuinigingsmaatregelen herstelplan 2020-2024 

Conform de uitgangspunten en beleidsrichtingen in het Herstelplan 2020-2024 zijn de volgende 

bezuinigingen uit het zogenoemde basispakket in de programmabudgetten 2022 en de jaarschijven 

2023-2025 opgenomen. 

Vraag: Welke zijn dit? 

Antwoord: Zie programmabegroting 2022 pagina 186 tot en met 192. 

Vraag: Welke bezuinigingsmaatregelen zijn nog van toepassing op de begroting 

2023 en 2024? 

Antwoord: Zie programmabegroting 2022 pagina 186 tot en met 192. 
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Assen Centraal 

Lasten baten per taakveld 

1. Hoe verklaart u de verlaging wijkteams (6.2) in begroting ’23 in relatie tot ophoging in ’22 

en substantieel lagere realisatie ’21? En hoe verklaart u de significante daling voor de 

jaren 2024 en verder? 

Antwoord: Onder taakveld 6.2 (wijkteams) valt onder andere het budget van het 

preventiefonds. In de realisatie van 2021 zijn, zoals bij u bekend, niet alle middelen van 

het preventiefonds uitgeven. Een deel van de niet bestede middelen is als 

budgetoverheveling meegenomen naar 2022. Dit verklaart de lagere realisatie 2021 ten 

opzichte van de opgehoogde begroting 2022. 
 

De preventieakkoord middelen uit de afgelopen coalitieperiode lopen tot en met 2022. 

Voor de nieuwe coalitieperiode is een preventiereserve gevormd van 4 miljoen euro, 

hiervan is voor 2023 een bedrag van 750.000 euro toegekend. Het restant blijft 

beschikbaar in de reserve en komt daardoor (nog) niet tot uitdrukking op het betreffende 

budget en daarmee het gekoppelde taakveld. 

 
2. Kunt u een toelichting geven op de posten maatwerkvoorzieningen (WMO) 6.6 en het 

daarvoor opgenomen bedrag in ’23 in relatie tot de post huishoudelijke hulp (WMO) 

6.71a en begeleiding (WMO)6.71b?  

Antwoord: Taakvelden worden door het Rijk voorgeschreven, met ingang van 2023 is er 

een reeks aan nieuwe taakvelden geïntroduceerd voor de WMO en Jeugd. Dit om als 

gemeenten gedetailleerder en uniformer informatie aan te kunnen leveren ten einde een 

betere benchmarking op landelijk niveau te kunnen behalen.  
 

In de Asser begroting zorgt dit voor een verschuiving van bedragen. In dit geval (WMO) 

van één naar drie taakvelden. 

 
3. Dezelfde vraag willen wij stellen voor maatwerkdienstverlening 18+ (tm 2022) 6.71 en 

Maatwerkdienstverlening 18- (tm 2022) in relatie tot de nieuw opgenomen posten voor 

jeugdbegeleiding, -behandeling  en -dagbesteding onder 6.72a t/m 6.74b? Kunt u een 

toelichting geven wat de posten behelzen en waarom deze op deze manier zijn 

opgenomen in de begroting? 

Antwoord: Zie voorgaand antwoord. Taakvelden worden door het Rijk 

voorgeschreven en zijn (indirect) gekoppeld aan de diverse budgetnummers op 

detailniveau. 

Programma Werken in Assen 

1. Hoeveel FTE basisbanen worden gerealiseerd voor de begrote 150K euro per jaar? 

Antwoord: Op dit moment wordt de evaluatie van de pilot Basisbanen gedaan en 

worden de keuzes voor het vervolg voorbereid. Die keuzes bepalen de manier 

waarop de basisbaan de komende 4 jaar wordt ingevuld. In de huidige vorm en met 



17 
 

de begrote 150K zou er ruimte zijn voor 6 structurele basisbanen. Maar zoals gezegd 

moet er nog besloten worden over de toekomstige vorm van de Basisbaan. 

2. Waar vinden wij in de begroting de benodigde investeringen om het ambitieuze aantal van 

5.000 banen naar Assen te halen? 

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een 

werkgelegenheidspact. Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. 

Alles wat gericht is op bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid 

voor Assen kan opleveren nemen we mee in de overweging. Er is nog geen 

budgetvraag. Eventueel nieuwe plannen wordt met een financieringsvraag aan de 

Raad voorgelegd. 

3. Waar vinden wij in de begroting de middelen terug om inspanningen om vervangende 

werkgelegenheid JWf en vertrek rijksdiensten te financieren?  

Antwoord: Deze inspanning wordt geleverd met bestaande capaciteit en middelen. 

Eventueel nieuwe of herstelplannen wordt met een financieringsvraag aan de Raad 

voorgelegd. 

Is dat de 200K euro voor versterken 

arbeidsmarkt/onderwijs/werkgelegenheid/rijksdiensten/ontwikkeling TRZ? 

Antwoord: Nee, deze € 200.000 is een ambitie waarvan het college nog een besluit moet nemen 

over de concrete invulling.   

4. Hoe staat dit in verhouding tot het onder het programma ‘Samen werken aan Assen’ 

opgenomen budget voor regionale samenwerking dat van 561K naar 383K gaat in 2023? 

Antwoord: De afname kan worden verklaard door het vervallen van de lobby-middelen uit het 

vorige bestuursakkoord 2018-2022. In een ander begrotingsprogramma is rekening gehouden 

met lobby-middelen.  

5.  Hoe verhoudt zich dit tot post ‘stadsmarketing, centrummanagement en acquisitie waar in 

2023 0 voor opgenomen is in de begroting en 350K in MJP 2024? 

Antwoord: De activiteiten 2022 en 2023 worden gedekt uit de ambitiemiddelen van het 

vorige college. Samen met de sector wordt uitvoering gegeven aan een pakket middelen 

en activiteiten op de bezoekersmarkt. Met de sector wordt gewerkt aan een plan om 

structureel en meerjarig uitvoering te geven aan brede stadsmarketing, gericht op 

bewoners, bezoekers (dag en verblijfsrecreatie en zakelijk toerisme), bedrijven en 

studenten/talent. Het meerjarenplan wordt meegenomen in de kaderbrief 2024. 

Programma Meedoen in Assen 

1. Hoe verklaart u het bijna gelijkblijvende bedrag voor jeugdzorg in relatie tot de sterk 

oplopende wachtlijsten in de jeugdzorg? 

Antwoord: De wachtlijsten in de zorg, voornamelijk veroorzaakt door een gebrek aan 

personeel, zorgen ervoor dat de kosten voor ons als gemeente nagenoeg niet stijgen. Er 

kan immers minder zorg verleend worden en dus kunnen de zorgaanbieders ook minder 

kosten bij ons declareren. 
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2. Wat verklaart de ophoging van het meedoenbeleid in 2023 in relatie tot de meer dan 

halvering in 2024? 

Antwoord: Dit heeft te maken met de compensatie energie voor inwoners tot 120% van het 

sociaal minimum. Het gaat hier over een incidenteel budget van € 6,6 miljoen voor 2023. 

3. Waar vinden wij de middelen voor het in het bestuursakkoord gepresenteerde wijkgerichte 

aanpak en de daarvoor benodigde transformatiekosten?  

Antwoord: De middelen voor de uitvoering van de ambities uit het bestuursakkoord staan aan 

het begin van elke begrotingsprogramma vermeld onder het kopje ‘Ambitiemiddelen Dichtbij & 

Daadkrachtig 2022-2026'. Het gaat om de 500.000 euro die staat bij ‘Mijn Buurt Assen / 

Intensiveren wijkaanpak’. De komende periode worden de ambities nader uitgewerkt.  

 

4.  Waar vinden zij de middelen in de begroting voor de ambities voor WMO-wijkgericht, 

nieuwe woonvormen in de wijk en zorg en advies digitaal aan huis? Zijn deze verdisconteerd 

in de reguliere budgetten of worden hiervoor aparte budgetten gereserveerd? Met andere 

woorden, hoe zien wij het onderscheid tussen staand uitvoeringsbeleid en middelen ten 

behoeve van nieuw beleid om hervormingen door te voeren? Dit met het oog op een 

beoordeling van onze kant of er voldoende budget hiervoor is gereserveerd bij de 

inhoudelijke bespreking van de begroting. 

Antwoord: De middelen voor de uitvoering van de ambities uit het bestuursakkoord staan aan 

het begin van elke begrotingsprogramma vermeld onder het kopje ‘Ambitiemiddelen Dichtbij & 

Daadkrachtig 2022-2026'. De komende periode worden de ambities nader uitgewerkt. 

Paragraaf 1. Lokale heffingen 

Ondanks een tariefsverhoging van 8,6% van de leges verwacht u in de Begroting 2023 een daling van 

ruim 22% t.o.v de Begroting 2022. Exclusief de verhoging hebben we het dus over een daling van 

ongeveer 29%. Hoe verklaart u deze daling? 

Antwoord: De daling wordt veroorzaakt door een algemene bijstelling van de verwachte inkomsten 

uit bouwleges en een bijstelling als gevolg van de invoering van de omgevingswet. 

Daarnaast is inkomst voor algemene dienstverlening geactualiseerd aan de hand van de meest 

actuele ontwikkelingen.  

Ook de opbrengst parkeerbelasting is fors naar beneden bijgesteld, ondanks enkele 

tariefsverhogingen. Kunt u aangeven wat hiervan de reden is? 

Antwoord: De inkomsten zijn  geactualiseerd aan de hand van de meest recente informatie over het 

gebruik van straatparkeerplaatsen. Ontheffingen en vergunningen voor werknemers zijn sinds 

2020 sterk teruggelopen. Oorzaak is zeer waarschijnlijk de coronapandemie, het verplicht 

thuiswerken en nieuw thuiswerkbeleid wat vele organisaties/bedrijven hebben ingevoerd.  

Door corona zijn er ook veel minder inkomsten vanuit het straat parkeren gegenereerd. 
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Paragraaf 4. Financiering 

4.1 Financieringsbehoefte en schuldpositie. 

De vlottende schuld bedraagt zowel in 2022 als 2023 28 miljoen en de te betalen rente staat voor 

beide jaren voor 140K in de boeken. Is er in deze situatie geen rekening gehouden met een stijging 

van de rente in 2023 en loopt de Gemeente in dat geval geen risico? 

Antwoord: In de begroting 2022 is ook rekening gehouden met  0,5% rente waarbij de actuele 

tarieven voor 2022 nog negatief waren. Dit in het kader van het voorzichtigheidsprincipe. Ook voor 

2023 is het uitgangspunt 0,5% rente. De actuele rentes voor de vlottende schuld schommelt op dit 

moment rond dit niveau. Daarmee is er vooralsnog geen risico.  

4.2 Visie en beleid, rentebeeld en rentekosten. 

Wij zien de rentelasten op de langlopende leningen slechts 16K stijgen in de Begroting 2023 t.o.v de 

Begroting 2022 op een totale post van ruim 4 miljoen. Dit verbaast ons aangezien de rente op loopt 

en u in uw berekening rekening houdt met een stijging van de rente op nieuwe langlopende leningen 

van 1,8% in 2022 naar 3% in 2023. Kunt u ons uitleggen waarom het verschil niet meer is dan 16K? 

Antwoord: Het klopt dat er rekening wordt gehouden met een percentage van 3,0% voor het 

aantrekken van nieuwe leningen. De beperkte stijging van de langlopende rentelasten behelst 

meerdere facetten:  

• De ontwikkeling van onze externe financieringsbehoefte in samenhang met de beschikbare 

eigen financieringsmiddelen.  

• De verwachte omvang van de langlopende leningen blijft op het zelfde niveau als 2022. 

• Al onze bestaande leningen hebben een lineair aflossingsschema en daarmee een jaarlijks 

dalende rentelast.     

Paragraaf 5 Bedrijfsvoering. 

Zowel de Personeelskosten als de Personeelsformatie stijgt in de Begroting 2023 met 3,2% t.o.v de 

Begroting 2022. Hoe valt dit te rijmen met het onder 5.1 geformuleerde uitgangspunt van een 

verwachte loonontwikkeling van 4,6% voor 2023. Op basis daarvan zou je hogere kosten verwachten, 

er van uitgaande dat de opbouw van de personeelsformatie in beide jaren ongeveer gelijk is. 

Antwoord: De personeelskosten zijn ten opzichte van de vorige begroting hoger door 

uitbreiding van de formatie en  de verwachte loonontwikkeling.  

De personeelskosten betreft het brutosalaris + werkgeversdeel sociale lasten en 

pensioenpremies. De begroting van de personeelskosten 2023 zijn op individueel niveau 

berekend op peildatum 1-4-2022 rekening houdend met de verwachte loonstijging en 

periodieke verhogingen. Voor vacatureruimte passen wij een normering per salarisschaal 

toe.  

De loonontwikkeling van 4,6 % betreft de verhoging van het brutosalaris (3,6%) en 

pensioenpremie (1%) zoals die bij de Kaderbrief 2023 zijn vastgesteld. De stijging van het 

werkgeversdeel is echter lager als gevolg van berekeningsgrondslagen en franchises op 

individueel niveau. Zo leidt bv de voor 2023 begrote 1% stijging van de pensioenpremie tot 

een netto lasten stijging van slechts 0,25%. 
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SP 
Programma  Wonen in Assen 

1.2 Groene stad van het Noorden 

1. Wat wordt er bedoelt met het inwonersparticipatieproject Meedoen in het groen? Zie ook 

pagina 17 hierover) 

Antwoord: Op dit moment zijn er ongeveer 25 bewoners- en vrijwilligersgroepen actief die 

het jaarrond worden gefaciliteerd om zich in te zetten in het openbaar groen. Hierbij kan 

gedacht worden aan de volgende activiteiten, die door de bewoners zelf worden in 

gebracht: 

- het voorbereiden, plannen en samen uitvoeren van (onderhouds)werkzaamheden; 
- het organiseren van avonden waarop samen met ecologen waterdieren, planten en 

insecten in eigen omgeving worden geïnventariseerd;  
- het timmeren van nestkasten en deze ophangen in de eigen wijk; 
- het planten van fruitbomen langs routes; 
- het meedenken over informatiepanelen voor de initiatieven. 

 

Vanuit het Duurzaamheidscentrum wordt de koppeling met de eigen particuliere tuinen 

gemaakt. Zo loopt bijvoorbeeld de campagne "Ga voor groen, dit kun jij doen”. Daarnaast 

sluiten we aan bij wijkfeesten en andere activiteiten vanuit Mijn Buurt Assen. We geven 

dan voorlichting en delen planten uit om tuinen te vergroenen. 

We gaan deze groepen nog beter faciliteren en het enthousiasme blijven versterken voor 

een langdurige en duurzame verbinding met de gemeente. We laten de groepen kennis 

maken met elkaar zodat ze elkaar kunnen inspireren en we zorgen dat het aantal 

groepen dat actief is in het groen uitbreidt. Inwoners worden zicht bewust over de 

participatiemogelijkheden in het groen. Ook brengen we netwerkpartijen in beeld die in 

het groen werken en verbinden diverse partijen waar mogelijk aan elkaar zodat ze 

elkaar, de inwoners en de gemeente versterken. 

2. Is er ook extra geld beschikbaar gesteld voor de nieuw vast te stellen Groenvisie? 

Antwoord: Er is € 60.000 beschikbaar. Nadat de visie is vastgesteld werken we een 

uitvoeringsagenda uit. Daaraan koppelen we inzet en middelen. 

1.3 Duurzaam bereikbare stad 

Wij zorgen dat de fiets op een nette manier gestald kan worden.  

1. Hoe denkt het college dit te doen?  

Antwoord: Door voldoende stallingsmogelijkheden op de juiste plaatsen (binnenstad, 

wijkwinkelcentra en bushaltes) aan te leggen. 

2. Welk budget is hiervoor beschikbaar? 



21 
 

Antwoord: Op dit moment wordt gewerkt aan een Uitvoeringsprogramma Mobiliteit 2 

(2022-2026). Hierin worden ook stallingsmogelijkheden voor de fiets opgenomen. Het 

toekennen van bedragen aan de diverse onderdelen heeft nog niet plaatsgevonden.  

Verlagen CO2-uitstoot 

1. Wanneer kan de raad de resultaten van het tweede onderzoek naar geothermie 

verwachten? 

Antwoord: In Q4-2022 geven we opdracht voor het 2e aanvullende onderzoek naar de 

mogelijkheden voor geothermie voor Assen. De resultaten hiervan verwachten we in Q1-

2 in 2023 te ontvangen.    

Programma Werken in Assen 

2.2 Vijfduizend nieuwe banen 

1. Wat gaat het college doen om deze banen, bij de huidige tekort aan werknemers, ingevuld te 

krijgen? Zie ook pagina 25 Investeren in vrijetijdskleding economie. 

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een 

werkgelegenheidspact. Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles 

wat gericht is op bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor 

Assen kan opleveren nemen we mee in de overweging. Er is nog geen budgetvraag. 

Eventueel nieuwe plannen wordt met een financieringsvraag aan de Raad voorgelegd.  

In de agenda en actieplan vrijetijdseconomie is de krapte op de arbeidsmarkt in de sector 

als een uitdaging benoemd. In het actieplan is aandacht voor actieve samenwerking 

tussen ondernemers, gemeente, regiopartners en het onderwijs. We zetten gezamenlijk 

in op het aantrekken en behouden van personeel voor de sector.  

Daarnaast zoeken we in de arbeidsmarktregio Werk in Zicht ook naar mogelijkheden om 

nieuwe banen te creëren. 

2. Is hier extra geld voor uitgetrokken? 

Antwoord: Eventueel nieuwe plannen met betrekking tot het werkgelegenheidspact 

worden met een financieringsvraag aan de Raad voorgelegd. Het actieplan 

vrijetijdseconomie dekt de acties voor de vrijetijdssector. 

Programma Meedoen in Assen 

3.1  Zorg naar behoefte in de wijk 

We missen hier een doelstelling bv Wij streven naar 0 uithuisplaatsingen van kinderen en jongeren.  

1. Wat gaat het college doen om het hoge aantal uithuisplaatsingen van kinderen in Assen 

omlaag te brengen? Bv naar 0 uithuisplaatsingen in vier jaar? 

Antwoord: De inzet op zorg naar behoefte in de wijk wordt in de komende periode nader 

ingevuld. Uitgangspunt is altijd dat jeugdigen zoveel mogelijk thuis (en als dit niet kan in 

een zo huiselijk mogelijke omgeving) opgroeien en indien nodig daar de jeugdhulp te 

bieden. Daarom is er een breed gedeelde wens en belangrijke opgave om de huidige 
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residentiële voorzieningen om te vormen tot kleinschalige, perspectief biedende en 

meer gezinsgerichte voorzieningen. 

2. Is hier ook extra budget voor beschikbaar? 

Antwoord: We hebben hier geen extra budget voor. Uitvoering vindt plaats binnen de 

reguliere begrotingsmiddelen voor uitvoering Jeugdwet. 

3. Wat gaat het college doen aan de lange wachttijden in de Wmo (huishoudelijke hulp) en de 

GGZ-jeugd? Dit mede in relatie tot de huidige arbeidsmarkt? En is hier ook extra budget voor 

beschikbaar? 

Antwoord: De taaleis voor huishoudelijk hulp is vervallen om zo mogelijk meer personeel 

te kunnen inzetten. 

Voor de aanpak wachtlijsten GGZ Jeugd hebben we in 2021 en 2022, naast de 

Rijksmiddelen, vanuit de SPUK regeling acute JGGZ, extra middelen ingezet. Dit heeft ook 

een daling in de wachttijden tot gevolg gehad. Echter zien we nu toch weer nieuwe 

instroom en zwaardere problematiek binnen de gespecialiseerde Jeugdzorg. We zijn in 

gesprek met de aanbieders over oorzaken en oplossingen. Hierbij is ook de krapte op de 

arbeidsmarkt onderwerp van gesprek. Voor 2023 heeft het rijk geen extra middelen 

beschikbaar gesteld.  

3.5 Preventie is wijkgericht 

1. Waar zetten we preventie op in in 2023? 

Antwoord: Onze inzet op preventie is te koppelen aan de doelen van het lokale 

Preventieakkoord, het Preventiefonds en het versterken van het gewone leven (stroom 1 

uit het programma sociaal domein). Inzet dichtbij en in samenhang en samenwerking 

met vrijwilligers- en maatschappelijke organisaties uit onder andere zorg en welzijn, 

onderwijs en sport. Hierdoor dragen we bij aan het voorkomen van (zwaardere) 

geïndiceerde zorg. 

3.7 Vergroten bestaanszekerheid 

1. Is er geld uitgetrokken voor het continueren van het Jongeren Perspectief-fonds? 

Antwoord: Op dit moment is het Jongeren Perspectief Fonds een pilot, die nog 1 jaar 

duurt. In 2023 gaan we de pilot evalueren. Aan de hand van die evaluatie wordt gekeken 

of we het JPF structureel willen maken en hoeveel middelen we daarvoor uit willen 

trekken. Deze middelen zitten nu niet in de begroting. 

Programma Aantrekkelijk Assen 

4.1 Veilige stad biedt ruimte voor diversiteit 

1. Wat wordt er bedoelt met integrale aanpak ondermijning? 

Antwoord: De aanpak van georganiseerde misdaad vraagt om een georganiseerde 

overheid en een integrale aanpak. De integrale aanpak van ondermijnende criminaliteit 

is gericht op de inzet van preventieve, bestuursrechtelijke, privaatrechtelijke, fiscale 

en/of strafrechtelijke instrumenten. Wanneer de strafrechtelijke opsporing en vervolging 
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door politie en justitie gecombineerd wordt met bestuurlijke en fiscale middelen, 

ontstaat de meest effectieve vorm van de bestrijding van georganiseerde criminaliteit: 

de integrale aanpak. Deze aanpak krijgt vooral op regionaal niveau vorm met partijen 

zoals het RIEC, gemeente, provincie, politie, Openbaar Ministerie en de Belastingdienst. 

 

2. Is de begroting is voor 2023 en 2024  Euro 50.000 uitgetrokken voor aanpak 

grensoverschrijdend gedrag. Wij missen hiervoor een aanpak/voornemen onder dit  

hoofdstuk. Gaat het college hiervoor een aanpak ontwikkelen? 

Antwoord: Antwoord volgt nog. 

 

Stadspartij PLOP 
Hoofdstuk 3 Hoofdlijnen beleidsuitvoering  

Wij missen een tweetal onderwerpen in deze begroting die we wel verwacht hadden terug te vinden. 

Het betreft de RES-update en de Horecavisie.  

Kan u aangeven wat de reden is waarom hierover niets is vermeld? 

Antwoord: Dank voor uw aanvulling. We hebben ervoor gekozen om niet alle 

beleidsontwikkelingen individueel te benoemen. Met bestaande capaciteit en 

procesmiddelen wordt de horecavisie ontwikkeld samen met de horecasector. We 

verwachten dat dit in de eerste helft van 2023 gereed is. 

In de RES 2021 van de RES-regio Drenthe zijn doelstellingen opgenomen voor het opwekken 

van elektriciteit door windenergie en grootschalige zonne-energie in 2030, maatschappelijke 

betrokkenheid, zorgvuldig ruimtegebruik en warmte. Vorig jaar heeft uw raad de RES 

Drenthe 1.0 vastgesteld.  

De RES wordt elke 2 jaar herijkt. De RES 2.0 is gericht op de uitvoering van de ambities uit de 

RES 1.0. In de collegevergadering van 25 januari 2022 is de Notitie 'op weg naar RES 2.0 - 

doorontwikkeling RES-regio Drenthe' vastgesteld. Deze notitie is ter kennisgeving naar uw 

raad gestuurd. De notitie is een startsein voor een verdere samenwerking richting de RES 

2.0. Hierbij vormen de ambities, afspraken en uitgangspunten die in de RES 1.0 zijn 

vastgesteld de basis. In de RES 2.0 wordt de voortgang gerapporteerd, de energiestrategie 

geactualiseerd en de uitvoering richting RES 3.0 bepaald. Voor 1 juli 2023 wordt de RES 2.0 

als document ter vaststelling voorgelegd aan de raden, staten en algemeen besturen. 

Communicatie 

In september heeft het werkbureau RES twee informatieavonden georganiseerd om de 

nieuw volksvertegenwoordigers bij te praten over de RES. Op 3, 4 en 5 november vindt de 

Drentse Energie Driedaagse plaats. Drie dagen vol interessante activiteiten op het gebied 

van de energietransitie. De driedaagse valt in de Nationale Klimaatweek en wordt 
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georganiseerd voor alle Drenten. Op 3 november staat het Energie-voor-Drenthe Festival op 

de planning met een deelsessie die specifiek is gericht op volksvertegenwoordigers: de 

Drentse Democratie Dialoog - Regionale democratie geeft energie. 

Wij lezen in uw brief van 14 oktober 2022 over Maatregelenpakket hoge energiekosten dat de 

huurverhoging per 2023 op basis van de consumentenprijsindex 14,5% zou zijn (geweest). Kan u 

aangeven waar we deze verhoging in de begroting kunnen terugvinden? 

Antwoord: In de kaderbrief 2023 bijlage 5 Financieel en fiscaal kader begroting 2023 en 

meerjarenraming 2024-2026 zijn de uitgangspunten voor de samenstelling van de begroting en 

meerjarenraming  aangegeven. In deze bijlage is opgenomen dat de inkomsten uit huren en pachten 

conform de CPI prijsindex wordt verhoogd. De index geeft een stijging aan van 14,5% ten opzichte 

van vorig jaar. De effecten van deze verhoging zijn verwerkt in de begroting.  

Programma Werken in Assen 

2.4 Investeren in vrijetijdseconomie 

U geeft aan een impuls te gaan geven voor de realisatie van een bovenregionale functie in de TRZ. 

Waar denkt u daarbij aan en wanneer gaat u deze impuls geven? 

Antwoord: Wij zijn actief op zoek naar partijen die een bovenregionale functie kunnen 

bieden. Dan valt te denken aan grote dagrecreatie-activiteiten. Hierbij is onze eerste rol een 

faciliterende als procesbegeleider, bevoegd gezag en vergunningverlener. Bij voldoende 

hardheid van een planvoornemen zouden wij kunnen overwegen om meer te doen. 

Omwille van de bovenregionale functie en het creëren van regionale werkgelegenheid zijn 

wij eventueel bereid te kijken naar mogelijkheden om het betreffende initiatief financieel te 

ondersteunen. Uiteraard alleen dan als volledig wordt voldaan aan (nationaal/Europees) 

wettelijk kaders voor deze vorm van subsidieverlening. 

Wanneer er partijen zijn met plannen die ten goede komen aan de visie voor de TRZ én deze 

plannen voldoende hardheid hebben. 

Programma Meedoen in Assen 

3.2 Zorg efficiënter en toekomstbestendig 

Pilots Zorg in de wijk anders. U geeft aan in een aantal wijken te gaan experimenteren.  

Kunt u aangeven wat u gaat doen? 

Antwoord: De pilot is nog niet omschreven en wordt in de komende periode ontwikkeld. Doel 

van de pilot is om de ondersteuning efficiënt, toekomstbestendig en dichter bij de inwoners 

te laten plaatsvinden. 

3.5 Preventie is wijkgericht 

Een leven lang sporten en bewegen. U wil de uitvoering van het sportakkoord faciliteren. 

Kunt u aangeven hoe u dit gaat doen? 
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Antwoord: : Het klopt dat de extra middelen terecht komen bij het sportakkoord. Dit geldt voor de 

jaren 2023 en 2024. Daarna moet duidelijk worden of, en zo ja op welke wijze wij de uitvoering van 

het sportakkoord willen continueren en met welk budget. De wijze van faciliteren staat nog niet vast. 

Programma Vastgoed en Grondbedrijf 

7.1 Verbouwen en verduurzamen scholen  

Theo Thijssen School 

Heeft u al een andere locatie op het oog en zo ja waar dan? 

Antwoord:  Wij zijn in gesprek met NHL Stenden (Zeemanstraat) om deze locatie te verwerven. In 

eerste instantie wordt deze locatie gebruikt als tijdelijke huisvesting voor de verbouwing van de 

Emmaschool. Na verwerving wordt tevens onderzocht of deze locatie verbouwd kan worden om de 

Theo Thijssenschool hier naar toe te verhuizen of alleen als tijdelijke huisvesting wordt gebruikt voor 

de verbouwingen. 

7.6 Vervangingen bestaand vastgoed 

Kunstgrasvelden 

Welke kunstgrasvelden worden vervangen en welke “filling”/ methode gaat u daarbij gebruiken? 

Antwoord: Alle kunstgrasvelden met SBR rubber infill (gemalen autobanden) worden op natuurlijke 

momenten vervangen (wanneer de velden aan het eind van hun technische levensduur zijn) en 

gesaneerd. Voor het komend jaar staan ACV (jeugdveld en trainingsveld), Leo (jeugdveld), LTC 

(trainingsveld) Achilles (jeugdveld) gepland. In 2024/25 staan FC Assen (trainingsveld), Achilles 

(trainingsveld) en Leo (trainingsveld) gepland. In 2025 volgt Asserboys (trainingsveld). Verder wordt 

met Leo en FC Assen gezocht naar oplossingen voor eventuele groei van de verenigingen. Met 

betrekking tot de keuze van het type infill wordt in overleg met de beheerafdeling en verenigingen 

een advies ter besluitvorming aan de raad voorgelegd. 

7.7 Versnellen woningbouw 

Meerjarenperspectief 

U noemt hierin de Rolderstraat. Kunt u aangeven welk deel / welke delen van de Rolderstraat dit 

betreft? 

Antwoord: Binnen het grondbedrijf is vooralsnog alleen rekening gehouden met de 

ontwikkeling van de noordzijde van de Rolderstraat. Dat betreft het blok tussen de 

Rolderstraat en de Oude Poststraat / De Citadel. Dat is waar in deze paragraaf op wordt 

gedoeld.  

Paragraaf Lokale heffingen 

Rioolheffing 

Is er in dit tarief ook nog sprake van een overloop uit 2020 en zo ja hoe groot is deze? 

Antwoord: Voor de bepaling van het tarief 2023 wordt rekening gehouden met het overschot uit de 

jaarrekening 2021. Het gaat hier om een overschot van € 342.000 die in mindering wordt gebracht 

op de heffingsgrondslag voor 2023. 
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In 2021 is sprake geweest van én een overloop uit 2019 én een teruggave van een voorziening. Kan u 

aangeven hoe hoog deze bedragen zijn geweest? 

Antwoord: Voor 2022 was er sprake van een teruggave van € 459.000 uit het overschot van 2020 

aangevuld met € 839.000 uit het saldo van de voorziening rioolbeheer (verkregen middelen van 

derden). In totaal een teruggave van € 1.298.000 

Voor 2021 was er sprake van een teruggave van € 485.000 uit het overschot van 2019 aangevuld met 

€ 1.000.000 uit het saldo van de voorziening rioolbeheer (verkregen middelen van derden). In totaal 

een teruggave van € 1.485.000 (Zie ook tabel voorziening verkregen middelen bij de technische 

vragen van de VVD-fractie). 

Kwijtscheldingsbeleid 

Wij zien voor de kwijtschelding bedragen opgenomen voor de afvalstoffenheffing en de rioolheffing. 

Ter vergelijking zouden wij ook graag de bedragen voor de laatste vijf jaar ontvangen. 

Antwoord: 

Afvalstoffenheffing 

 

Rioolheffing 

 

Begroting subsidies 

We zien in het overzicht dat de Stichting Wielercentrum Assen drie subsidies krijgt. 

Bij “Meedoen in Assen” 20.000 euro, bij “Aantrekkelijk Assen” 4.500 euro en bij “Vastgoed + 

Grondbedrijf” 120.000 euro. Kunt u aangeven wat de gronden zijn voor deze drie subsidies?   

Antwoord:  

1. Meedoen € 20.000 is de bijdrage voor een buurtsportcoach 

2. Aantrekkelijk € 4.500 is voor European Junior Cycling tour. 

3. Vastgoed € 120.000 is voor  € 27.000 voor beheer en onderhoud en 93.000 voor exploitatie.  

Opgeteld is de subsidie 145.000 euro. Dat is 5.000 meer dan meer dan die u heeft toegewezen in de 

correctie bij de voortgangsrapportage 2021. Kan u aangeven waarom deze subsidie is verhoogd? 

Antwoord: De stijging heeft betrekking op de vastgoedsubsidie. Beide bedragen zijn geïndexeerd als 

gevolg van de gestegen beheer en exploitatiekosten. 

 2018 2019 2020 2021 2022 

Begroting 380 390 396 403 403 

Jaarrekening 332 358 391 400 - 

 

 2018 2019 2020 2021 2022 

Begroting 330 394 401 407 407 

Jaarrekening 356 396 319 259 - 
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PVDA 
Programma Wonen in Assen 

1.1 Woningmarkt sluit aan bij behoefte  

-Woningbouwimpulsopgave Stadskwartier: “…voor het bouwen van flexwoningen in het gebied..”. 

Met het gebied wordt het beoogde Stadskwartier bedoeld?  

Antwoord: Met het gebied wordt hier inderdaad het Stadskwartier bedoeld. En meer 

specifiek het Havenkwartier. 

-Flexwoningen voor starters, statushouders en/of jongeren. Horen spoedzoekers ook bij deze 

doelgroep? 

Antwoord: Algemene insteek is dat flexwonen bedoeld is voor verschillende doelgroep dus ja 

ook spoedzoekers. 

1.2 Groene stad van het Noorden 

-Groenvisie: Wat is het budget dat voor het opstellen van Groenvisie wordt uitgetrokken? 

Antwoord: € 50.000 voor externe begeleiding. Daarnaast circa € 10.000 voor informatie en 

participatie. 

-Biodiversiteit: Is bekend wat de stand van zaken is qua biodiversiteit in gemeente Assen? Wat is de 

samenhang tussen dit onderwerp en bijv andere acties/projecten zoals operatie Steenbreek? 

Antwoord: Er is gedeeltelijk bekend wat de stand van zaken is met betrekking op de 

biodiversiteit van de gemeente Assen. Er worden een aantal initiatieven genomen om dit 

beter in kaart te brengen. Zo is er dit jaar onderzoek gedaan naar de dieren die gebruik 

maken van de faunapassages. Daarnaast is er in de zomer een ecoscan geweest van de 

wateren in Assen. Bij een aantal van deze wateren zijn er ook bemonsteringen geweest van 

macrofauna (de waterbeestjes). Aan het einde van dit jaar is bekend wat de stand van zaken 

is met betrekking tot biodiversiteit van deze wateren. Ook zijn we bezig met het opzetten 

van een monitoringsplan om de biodiversiteit van bermen in kaart te brengen. Dit gebeurt in 

samenwerking met de provincie. Er wordt op dit moment gewerkt aan de groenvisie, ook 

hier is monitoring een belangrijk thema. Wat Steenbreek betreft: wanneer Steenbreek acties 

uitvoert, wordt de biodiversiteit niet standaard gemeten. Landelijk is wel bekend dat de 

maatregelen die Steenbreek neemt, ervoor zorgen dat de biodiversiteit wordt vergroot. 

1.5 Verlagen CO2uitstoot 

Hoe krijgt de inwonersparticipatie vorm bij dit beleidsterrein?  

Antwoord:  In de wijken Lariks en Kloosterveen worden de inwoners betrokken bij de 

gemeentelijke plannen zoals bij het opstellen van de wijkuitvoeringsplannen. Daarnaast 

geven we ruimte aan buurtinitiatieven waarin we informeren, faciliteren en indien nodig 

ondersteunen bij het proces naar verduurzaming van de woningen. Bij de aanleg van grote 

zonneparken door energie coöperaties kunnen inwoners participeren door bijvoorbeeld mee 
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te praten over het ontwerp, lid te worden en met de meeropbrengst de minder 

draagkrachtige Assenaren te helpen. 

Programma Werken in Assen 

2.1 Versterken vestigingsklimaat voor bedrijven 

Stadsmarketing: graag meer uitleg over budget en wat de investeringen zijn? 

Antwoord: De activiteiten 2022 en 2023 worden gedekt uit de ambitiemiddelen van het 

vorige college. Samen met de sector wordt uitvoering gegeven aan een pakket middelen en 

activiteiten op de bezoekersmarkt. Met de sector wordt gewerkt aan een plan om 

structureel en meerjarig uitvoering te geven aan brede stadsmarketing, gericht op 

bewoners, bezoekers (dag en verblijfsrecreatie en zakelijk toerisme), bedrijven en 

studenten/talent. Het meerjarenplan wordt meegenomen in de kaderbrief 2024. 

Ruimtelijke Economische Visie REV: werklocaties: wordt hiermee werklocaties van de gemeente 

Assen zelf bedoeld of de plaatsen/locaties waar ondernemers gevestigd zijn of zich kunnen/willen 

vestigen? 

Antwoord: In de ruimtelijke economische visie geeft antwoord op wat er in Assen nodig is om 

het vestigingsklimaat te versterken, de werklocaties toekomstbestendig te maken en te 

houden en de ruimtelijke kwaliteit van de werklocaties te optimaliseren. Centraal staan de 

bedrijventerreinen en kantoorlocaties, maar er is ook aandacht voor een aantal belangrijke 

overige werklocaties, zoals het centrum. Het gaat dus om alle werklocaties waar 

ondernemers gevestigd zijn of zich kunnen/willen vestigen. 

Ondernemers optimaal ondersteunen: op welke wijze wordt hier invulling aan gegeven, mn het 

investeren in relatie met bedrijfsleven en regiopartners?  

Antwoord: In een programmatische aanpak werken we met de Economische Agenda 

doorlopend aan MKB dienstverlening. In het programmateam werken accountmanagers en 

adviseurs samen om de signalen van ondernemers waar nodig te vertalen naar acties. Er 

wordt doorlopend  gewerkt aan het verbeteren van ons rodeloper beleid en de mkb 

dienstverlening. Onze accountmanagers ondersteunen de ondernemers waar nodig en staan 

in goed contact met het bedrijfsleven. Het programmateam investeert in de contacten met 

de belangbehartigers en de partners in de regio. Samen met het bedrijfsleven en 

regiopartners werken we aan het rodeloperbeleid in de gemeente Assen. 

2.2 5000 nieuwe banen 

Vertrek rijksdiensten: 

Wat is de beoogde uitkomst van het werkgelegenheidspact? Welke andere onderdelen vormen 

onderdelen van het pact, anders dan het opvangen van verlies werkgelegenheid bij rijkdiensten?  

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een werkgelegenheidspact. 

Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles wat gericht is op 

bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor Assen kan opleveren 

nemen we mee in de overweging. Er is nog geen budgetvraag. Eventueel nieuwe plannen 

worden met een financieringsvraag aan de Raad voorgelegd. 
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2.3 Sterke band arbeidsmarkt-Onderwijs 

-wat is kort termijn ambitie? 

-welke organisaties krijgen een kernrol toebedeeld? 

-hoe wordt de voortgang aan de raad gerapporteerd?  

-Universiteit van het Noorden. Op welke wijze legt de gemeente verbindingen met de Universiteit, op 

welke wijze is de gemeente betrokken bij de Universiteit?  

Antwoord: We verkennen in 2023 de ambitie en mogelijke inzet op het gebied van 

arbeidsmarkt & onderwijs. Eventueel nieuwe plannen worden met financieringsvraag aan de 

Raad voorgelegd.  

Voor het behouden en uitbreiden van mbo, hbo en wo onderwijs in Assen, werken we in het 

bestuurlijk netwerk ‘samen innoveren Assen’. De TechHub is het programma waar 

bedrijfsleven, innovatie, human capital en onderwijs bij elkaar komen. Met de herijking van 

de position paper ‘samen innoveren Assen’ wordt een plan van aanpak en samenhangende 

uitvoeringsplannen uitgewerkt.   

Daarnaast werken we al nauw samen met de Thorbecke Academie vestiging in Assen op het 

gebied van integrale veiligheid en European Studies. Denk aan het aanbieden van 

(afstudeer)stages.  

Voor de gemeente Assen liggen er kansen om stevig te verbinden met de Universiteit van 

het Noorden. De partners van Universiteit van het Noorden hebben op hoofdlijn een 

Noordelijke kennisagenda opgesteld en gepresenteerd. Hun kennisagenda biedt de 

mogelijkheid om de toekomstige samenwerking met Assen verder te verstevigen en te 

verbinden. We hebben een uitstekend vestigingsklimaat voor het toepassen van innovatieve kennis 

en oplossingen op het gebied van energie en life sciences. Zo is recentelijk samen met de 

Universiteit van het Noorden een Research Meet-Up georganiseerd over Energie Hubs 

waarbij onderzoekers en van RUG en Hanzehogeschool vanuit verschillende expertises 

hebben gereflecteerd op de plannen van de gemeente. 

2.4 Investeren in vrijetijdseconomie 

Impuls TRZ: op welke manier wordt die Impuls gegeven? 

Antwoord: Wij zijn actief op zoek naar partijen die een bovenregionale functie kunnen 

bieden. Dan valt te denken aan grote dagrecreatie-activiteiten. Hierbij is onze eerste rol een 

faciliterende als procesbegeleider, bevoegd gezag en vergunningverlener. Bij voldoende 

hardheid van een planvoornemen zouden wij kunnen overwegen om meer te doen. 

Omwille van de bovenregionale functie en het creëren van regionale werkgelegenheid zijn 

wij eventueel bereid te kijken naar mogelijkheden om het betreffende initiatief financieel te 

ondersteunen. Uiteraard alleen dan als volledig wordt voldaan aan (nationaal/Europees) 

wettelijk kaders voor deze vorm van subsidieverlening. 
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2.5 Vergroten brede welvaart 

Kindpakket Assen. Hoe loopt het met het kindpakket, aantal aanvragen, soort verstrekte 

middelen/voorzieningen? Om hoeveel budget gaat het? (dit was niet terug te vinden in het financiële 

overzicht). 

Antwoord: Inwoners weten Stichting leergeld goed te vinden. Het aantal aanvragen ligt nu al hoger 

dan over heel 2022. De exacte cijfers volgen nog en het college is in gesprek met stichting leergeld.  

Het budget voor leergeld in 2023 is gelijk aan het budget voor 2022 en bedraagt  € 222.750. 

Sport en Cultuur vouchers volwassenen: er staat 250.000 euro gereserveerd voor dit doel. Gaat dit 

volledig naar de vouchers of worden er ook andere zaken uit bekostigd?  

Antwoord: Dat is op dit moment nog niet te zeggen omdat er nog een evaluatie plaatsvindt.   

Sollicitatieverplichting mantelzorgers: Gaat het hier om inwonende mantelzorgers of mantelzorgers 

die niet samenwonen met degene waar ze voor zorgen? 

Antwoord: We gaan onderzoeken of de sollicitatieplicht voor mantelzorgers kan worden afgeschaft 

in de bijstandsuitkering. Dit onderzoek doen we in zijn brede context. 

Programma Meedoen in Assen 

Middeleninzet 

Bij WMO en Jeugdzorg lijkt het erop dat er minder geld wordt uitgegeven in 2023 dan in 2022. Dit 

zou kunnen betekenen dat er bezuinigd wordt. Is dit het geval? Zo nee, waar zit dit verschil (kleine 

afname) van budget in?  

Antwoord: Een bezuiniging is niet het geval. Er wordt realistisch begroot op de verwachte kosten. De 

kosten worden, met name bij jeugdzorg, geremd door de wachtlijsten bij de GGZ.  

3.2 Zorg efficiënter en toekomstbestendig 

Pilots Zorg in de wijk anders: hoe gaat deze pilot eruit zien? Wat is het doel van deze pilot? 

Antwoord: De pilot is nog niet omschreven en wordt in de komende periode ontwikkeld. Doel 

van de pilot is om de ondersteuning efficiënt, toekomstbestendig en dichter bij de inwoners 

te laten plaatsvinden. 

3.7 Vergroten bestaanszekerheid:  

Basisbanen: “we maken basisbanen structureel”. Worden er meer basisbanen ingevuld? Hoe zit met 

de doorstroming vanuit de basisbanen naar een andere/reguliere baan?  

Antwoord: Op dit moment wordt de evaluatie van de pilot Basbanen gedaan en worden de 

keuzes voor het vervolg voorbereid. Die keuzes bepalen de manier waarop de basisbaan de 

komende 4 jaar wordt ingevuld. Op de eerste vraag is daarom nog geen antwoord te geven. 

De Basisbaan is in de pilotfase zo ingestoken, dat het geen instrument was om door te 

stromen naar een andere/reguliere baan. Er is dus geen doorstroming naar een andere 

baan/regulier werk te zien onder de huidige deelnemers. Dat was een expliciete keuze toen 

de pilot Basisbanen is gestart.  
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Programma Aantrekkelijk Assen 

4.2 Evenementen divers, toegankelijk en betaalbaar 

“wij richten ons daarbij extra op de toegankelijkheid”. Wat wordt hiermee bedoeld? 

Toegankelijkheid mbt wat? 

Antwoord: Wij vinden het belangrijk dat alle inwoners van Assen evenementen die in onze 

stad worden georganiseerd, kunnen bezoeken.  Voor inwoners met een beperking is het 

belangrijk dat er geen fysieke belemmeringen zijn. 

Programma Samen werken aan Assen 

5.1 Meer samen met andere overheden 

Provinciale investeringsagenda: “propositie”: op welke beleidsterreinen wordt deze propositie 

ingestoken?  

Antwoord: Dat wordt een brede propositie, gefocust op de prioriteiten uit het bestuursakkoord en 

de lopende projecten en programma’s. 

Programma Vastgoed en grondbedrijf 

7.3 Asser openluchtzwembad:    

“We herijken het eerdere uitgevoerde onderzoek naar de mogelijkheden…”. Wordt hiermee het 

haalbaarheidsonderzoek bedoeld?  

Antwoord:  Op dit moment wordt het onderzoeksrapport (openluchtzwembad) uit 2012 herijkt, 

Hierbij wordt gelijktijdig een benchmark uitgevoerd zodat op hoofdlijn inzicht wordt verkregen in de 

haalbaarheid van een openluchtzwembad. Indien de mogelijkheden verder moeten worden 

uitgewerkt zal eerst een voorbereidingskrediet worden aangevraagd om de keuze mogelijkheden 

verder uit werken. Hierin worden locaties, infrastructuur, investeringen, exploitaties e.d verder 

uitgewerkt. 

7.4 Ontwikkeling Sport en beweegcampus  

Beweegcampus: is deze bedoeld voor de MBO-studenten of voor de inwoners/bezoekers van 

gemeente Assen? Welke partijen zijn er nog meer betrokken, anders dan Alfa College en Drenthe 

College.  

Antwoord: Het beweeg en beleefcampus kan multifunctioneel worden gebruikt. Naast Alfa- en 

Drenthe-College maakt ook Sport Drenthe en Stichting Wielercentrum Assen gebruik van deze 

locatie. Verder zal ook SOW (stichting ondersteunende wielersport) gebruik van deze locatie. 

Daarnaast zijn er vergadermogelijkheden, bedrijfs-clinics, training-ondersteuning en 

sportmogelijkheden aanwezig. 

Paragraaf  Lokale heffingen 

OZB stijgt met 3,1%. Bij tarief eigenaren woningen is tarief van 2023 85% van het tarief 2022, de 

andere 2 tarieven zijn 1.02%. Wat is hier de uitleg over? Wordt er naar de opbrengsten gekeken? 

Geldt dit 3,1% voor elk van de afzonderlijke tarieven?  

Antwoord:  Door de waardeontwikkeling van de onroerende zaken worden de afzonderlijke oude 

tarieven gecorrigeerd. Het uitgangspunt is namelijk dat de waardeontwikkeling geen effect mag 
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hebben op de totaalopbrengst. Voor woningen is een waardeontwikkeling zichtbaar van 16% en voor 

niet woningen een waardeontwikkeling van 1%. Na deze tariefscorrectie voor de waardeontwikkeling 

wordt de indexatie van 3,1% toegepast.  

De nieuwe tarieven (inclusief de indexatie) x waarde onroerende zaken ( inclusief de toename van de 

waarde van de nieuwe onroerende zaken)  = opbrengst OZB per categorie. 

Ja deze tariefstijging geldt voor alle categorieën.  

Rioolheffing: Waarom stijgt het tarief met 25%? Is het bedrag van 2022 met of zonder de teruggave?  

Antwoord: Voor 2022 was er sprake van een teruggave van € 459.000 uit het overschot van 2020 

aangevuld met € 839.000 uit het saldo van de voorziening rioolbeheer (verkregen middelen van 

derden). In totaal een teruggave van € 1.298.000.  

Voor de bepaling van het tarief 2023 wordt rekening gehouden met het overschot  uit de 

jaarrekening 2021. Het gaat hier om een overschot van € 342.000 die in mindering wordt gebracht op 

de heffingsgrondslag.  

Per saldo een verlaging van de eenmalige teruggave van € 956.000. Dit betekent een verhoging van 

de heffing met € 29 per aansluiting (20,7%). De stijging voor loon en prijzen bedraagt € 6 per 

aansluiting (4,3%).  

Paragraaf Verbonden partijen 

Drents Archief: het Rijk stopt de financiering, er wordt gekeken naar meer deelnemende gemeenten 

in de GR. Welke gemeenten hebben al aangegeven welwillend te zijn? 

Antwoord: Het Drents Archief is een gemeenschappelijke regeling waarbij het Rijk samen met de 

gemeente Assen deelnemer van is. Het Rijk heeft aangegeven op enig moment terug te treden uit de 

gemeenschappelijke regeling. Op dit moment ligt de vraag voor bij Drentse gemeenten of zij willen 

toetreden tot de gemeenschappelijke regeling.  

Begroting Subsidies 

In het overzicht van organisaties die een belangrijke bijdrage vanuit de gemeente ontvangen staat 

Vlucht Voorwaarts niet vermeld. Wat is hier de reden van?  

Antwoord: Het gaat hier namelijk om een incidentele subsidie. 

D66 
Programma Wonen in Asen 

1.3 Duurzame bereikbare stad 

de kaart met de laadpalen : op basis van welke criteria wordt de laadpaalplekken aangewezen?  

Antwoord: Assen is onderdeel van de laadpalenconcessie voor de provincies Drenthe en 

Groningen. Hierin worden 2 principes gehanteerd. Als eerste kunnen inwoners/bedrijven 

met een elektrische auto, maar geen eigen oprit/parkeerplaats hebben, een (gratis) 

openbare laadpaal in de in de directe woonomgeving aanvragen (loopafstand max. 250 

meter). Daarnaast heeft de gemeente de mogelijkheid om tegen een kleine vergoeding op 
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strategische locaties laadpalen te plaatsen. Gezien de beperkte vraag van 

bewoners/bedrijven heeft de gemeente de laatste jaren vooral ingezet op de strategische 

laadpalen. Op dit moment staan er ruim 60 openbare laadpalen daarnaast zijn er ruim 20 

aangevraagd. Het streven is om in 2023-2024 een dekkend netwerk van openbare laadpalen 

in Assen te hebben. 

Programma Werken in Assen 

2.2 Vijfduizend nieuwe banen 

‘5000 banen naar de stad: Welke stappen zijn al concreet genomen/of worden op kort termijn 

genomen?  

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een werkgelegenheidspact. 

Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles wat gericht is op 

bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor Assen kan opleveren 

nemen we mee in de overweging. Er is nog geen budgetvraag. Eventueel nieuwe plannen 

wordt met een financieringsvraag aan de Raad voorgelegd. 

2.3 Sterkere band arbeidsmarkt -onderwijs 

De verbinding en samenwerken met Universiteit van het Noorden. Wat gaan we de komende 

periode daar concreet van merken? 

Antwoord: Voor de gemeente Assen liggen er kansen om stevig te verbinden met de 

Universiteit van het Noorden. De partners van Universiteit van het Noorden hebben op 

hoofdlijn een Noordelijke kennisagenda opgesteld en gepresenteerd. Hun kennisagenda 

biedt de mogelijkheid om de toekomstige samenwerking met Assen verder te verstevigen en 

te verbinden. We hebben een uitstekend vestigingsklimaat voor het toepassen van innovatieve 

kennis en oplossingen op het gebied van energie en life sciences. Zo is recentelijk samen met de 

Universiteit van het Noorden een Research Meet-Up georganiseerd over Energie Hubs 

waarbij onderzoekers en van RUG en Hanzehogeschool vanuit verschillende expertises 

hebben gereflecteerd op de plannen van de gemeente. In 2023 verkennen we de verdere 

samenwerkingsmogelijkheden. 

Programma Meedoen in Assen 

Middeleninzet  

De komende 2 jaar wordt er extra geïnvesteerd in sport. 

Klopt het dat deze extra investering terecht komt bij het sportakkoord? 

Zo ja, hoe gaat u het sportakkoord faciliteren?  

En klopt het dat voor langere termijn nog geen bedragen zijn gereserveerd? 

Antwoord:  Het klopt dat de extra middelen terecht komen bij het sportakkoord. Dit geldt 

voor de jaren 2023 en 2024. Daarna moet duidelijk worden of, en zo ja op welke wijze wij de 

uitvoering van het sportakkoord willen continueren en met welk budget. De wijze van 

faciliteren staat nog niet vast.  
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3.2 Zorg efficiënter en toekomstbestendig 

pilot zorg in de wijk anders:  in welke wijken gaan we experimenteren, is dit al bekend? 

En om wat voor zorgvragen gaat het?  

Antwoord: De pilot is nog niet omschreven en wordt in de komende periode ontwikkeld. Doel 

van de pilot is om de ondersteuning efficiënt, toekomstbestendig en dichter bij de inwoners 

te laten plaatsvinden. 

3.3 Ontmoetingsplek in eigen wijk 

Experimenteren met een zorgbuurhuis> Wat wordt hier nu precies mee bedoeld?  

Antwoord: De term zorgbuurthuis staat in het bestuursakkoord ‘Dichtbij en daadkrachtig’. 

Een zorgbuurthuis is een kleinschalige woonvoorziening voor ouderen, al dan niet in de 

eigen buurt en met een inloopfunctie voor ouderen die er niet wonen, maar overdag wel 

kunnen koffiedrinken of bijvoorbeeld gezamenlijk kunnen eten. 

Kunst en cultuur ook in wijken: We zien geen extra investering in de begroting? Klopt dat? Zo ja, hoe 

wordt dit dan betaald?  

Antwoord: Dat is een juiste constatering. Er zijn diverse mogelijkheden om activiteiten in de 

wijken te bekostigen. De gemeente heeft hiervoor een subsidieregeling beschikbaar en er 

kan een beroep worden gedaan op het Fonds Stila. De gemeente zet ook in om middels 

projecten externe financiering te verwerven. Ook (wijk-)organisaties kunnen voor de 

uitvoering van kunst- en cultuuractiviteiten een beroep doen op bovengenoemde subsidies, 

maar ook op externe fondsen en subsidies. 

3.4 Opgroeien met gelijke kansen 

Het versterken aansluiting passend onderwijs en jeugdhulp. Welke stappen wilt u hierin nemen?  

Antwoord: We zetten in op het vergroten van de wederzijdse kennis van de wet passend 

onderwijs, de jeugdwet en de wijze waarop het onderwijs en de gemeente Assen hier 

invulling aan geeft (o.a. door het organiseren van kennissessies). Ook zijn we bezig met de 

voorbereiding en uitvoering van drie onderwijs-zorg arrangementen: Uniq-groep (voor 

hoogbegaafde leerlingen met extra ondersteuningsbehoefte), de Witte Neushoorn (voor 

leerlingen met zeer intensieve ondersteuningsbehoeften) en de Aventurijn (leerlingen met 

gedragsproblematiek). Binnen het voortgezet onderwijs en het MBO werken we preventief 

met de inzet van jongerencoaches vanuit het VO-team en School als wijk. 

3.5 Preventie is wijkgericht 

Er wordt incidenteel extra geld vrij gemaakt voor preventie, we lezen 4 miljoen. 

Vraag: waar wordt concreet in geïnvesteerd? 

En lezen we het goed, dat maar 1 jaar extra wordt geïnvesteerd? Zo ja, waarom eenmalig?  

Antwoord: De 4 miljoen is bedoeld voor de gehele collegeperiode. We investeren in het 

realiseren van de doelen van het lokale Preventieakkoord, Preventiefonds en het versterken 

van het gewone leven (stroom 1 uit het programma sociaal domein). Inzet dichtbij en in 
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samenhang en samenwerking met vrijwilligers- en maatschappelijke organisaties uit onder 

andere zorg en welzijn, onderwijs en sport. Hierdoor dragen we bij aan het voorkomen van 

(zwaardere) geïndiceerde zorg. 

Programma Vastgoed en Grondbedrijf 

7.1 Verbouwen en verduurzamen scholen 

Wat bedoelt u onder “verwerving NHL stenden/ bestuurskantoor Laak”? 

Antwoord: Voor de verbouwingen van zowel de Emmaschool als Theo Thijssenschool is vervangende 

huisvesting nodig. NHL Stenden heeft te kennen gegeven om haar locatie af te stoten. Als tijdelijke 

huisvesting tijdens de verbouwingen willen wij deze locatie verwerven. Na verwerving wordt 

onderzocht of het haalbaar is om deze locatie geschikt te maken voor de Theo Thijssenschool, 

kinderopvang en als kantoor voor Plateau openbaar onderwijs. (Nu gevestigd aan de Laak). 

Groenlinks 
Hoofdstuk 3 Hoofdlijnen beleidsuitvoering 

Ontmoeten 

Komt er ook een verslag van de maandelijkse wijkbezoeken? 

Antwoord:  antwoord wordt nagezonden 

Wonen 

Van de nieuwe woningen is 30% bestemd voor sociale huur. Daarbovenop zetten we stevig in op 

sociale en betaalbare koop voor jongeren en starters.   

Welk percentage van de woningbouw (huur en verkoop) is dan totaal bestemd voor sociale 

woningbouw? 

Antwoord: In de Woonvisie Assen, ‘Van binnenuit beter’ en het Bestuursakkoord 2022-2026 is geen 

specifieke doelstelling vastgesteld ten aanzien van ‘sociale koop’ in de nieuwbouwopgave.  

Er is dan ook niet direct een percentage voor nieuwbouw ‘sociale woningbouw’ (huur en koop) te 

noemen. Wel wordt in de woonvisie indicatief een percentage van 15-20% koop rijwoningen 

genoemd, een woningtype dat doorgaans in het segment betaalbare koop wordt gerealiseerd. 

De inzet op betaalbare koop voor jongeren en starters is niet per sé direct te vertalen in een 

nieuwbouwopgave. Betaalbare koop zal vooral ook door doorstroming beschikbaar moeten komen.  

Ook de verkoop van sociale huurwoningen levert een bijdrage aan de vraag. Jaarlijks worden 

gemiddeld circa 25 sociale huurwoningen verkocht. Het betreft doorgaans versnipperd bezit. 

Daarnaast zal de voorgenomen invoering van een opkoopbescherming (zelfbewoningsplicht) in Assen 

via een Huisvestingsverordening voorkomen dat jongeren en starters uit de markt worden gedrukt 

door ‘particuliere beleggers’.  

Een dergelijke maatregel moet tot meer aanbod voor jongeren / starters in het segment betaalbare 

koop leiden. 
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Programma Wonen in Assen 

1.1 Woningmarkt sluit aan bij behoefte 

Woningnood blijft onverkort hoog, moeten we het vereveningsfonds sociale woning bouw niet 

verlengen? Waarom alleen dit jaar? 

Antwoord: Het uitgangspunt is dat het vereveningsfonds voor 2023 gevuld wordt door de 

gemeente .  Na het invoeren van het beleid met betrekking tot verevening zal een eventuele 

financiële compensatie vanuit de projecten waar minder dan 30% sociale huur gerealiseerd 

wordt in het fonds gestort worden. 

Aan de hand van evaluatie en monitoring zal gekeken worden of de periode van 2023-2026 

mogelijk verlengt wordt. 

Ambities ten aanzien van woningbouw vragen om forse extra woningbouw, waar wil het college deze 

laten landen? 

Antwoord: Er zijn voor de komende periode meerdere plannen die verder ontwikkeld en 

uitgevoerd gaan worden zoals in Kloosterveen, stadskwartier en andere binnenstedelijke 

locaties. 

3e Hoofdontsluiting Kloosterveen. Het College heeft ± € 5.300.000 van het rijk ontvangen en/of nog 

in de “pijplijn” zitten?. 

Antwoord: De Minister heeft positief besloten over een bijdrage aan deze infrastructurele 

maatregelen in het kader van de versnelling van de grootschalige woningbouwlocaties. Het betreffen 

zogenaamde bovenplanse bereikbaarheidsmaatregelen. De gemaakte afspraken voor de ontsluiting 

van de woningen zullen worden uitgekeerd via een specifieke uitkering. Deze regeling geeft een 

juridische basis en biedt de mogelijkheid om de middelen vanuit het Mobiliteitsfonds naar 

gemeenten te kunnen overmaken voor de versnellingsafspraken. De regeling zal later in het najaar 

aan de Tweede Kamer worden aangeboden. Het bedrag is dus nog niet ontvangen. 

Is deze ± € 5,3 miljoen  voldoende om te de 3e hoofdontsluiting te realiseren? 

Antwoord: Nee, naar verwachting is die 5,3 mln. euro (incl. BTW) is niet genoeg om de volledige 3e 

hoofdontsluiting te realiseren. 

In december 2020 heeft uw raad de Nota Bovenplanse Investeringen Kloosterveen 2017-2035 

herzien vastgesteld. De aanleg van de 3e hoofdontsluiting inclusief brug is toen geraamd op € 10,5 

mln. en het gemeentelijke aandeel in aansluiting op de provinciale wegennet op € 1,8 mln. Beide 

bedragen hebben 2020 als prijspeil en zijn exclusief BTW. Het ontwerp moet nog nader uitgewerkt. 

Tevens zijn de prijzen in de sector gestegen. 

Zo nee wat is en/of wordt de verwachte bijdrage van de provincie Drenthe? 

Antwoord: Om de 3e hoofdontsluiting goed aan te kunnen sluiten op het provinciaal netwerk is het 

wenselijk de N371 te verleggen. De overleggen hierover met de provincie lopen nog; zowel over de 

beoogde ontwerp als de mogelijke kostenverdeling. 

De Nota Bovenplanse Investeringen Kloosterveen heeft mede het doel om de bovenplanse 

investeringen te verhalen op private grondeigenaren in het visie gebied van Kloosterveen. 

Inzicht stad(s)brede woningbouwopgave d.m.v. Stadscan! 
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Is deze Stadscan ook bedoeld om inzicht te krijgen hoeveel “zorg” er per wijk nodig is? 

Is deze Stadscan ook bedoeld om na te gaan, hoe en waar,  het beste zorg-woon gerelateerde 

gebouwen en/of huisvestiging in de wijk gesitueerd kan gaan worden? 

Antwoord: De stadsscan heeft primair het doel om  inzicht in de stadsbrede invulling van de 

woningbouwopgave te krijgen. De zorgvragen per wijk worden hier niet inzichtelijk gemaakt. 

Wonen en zorg krijgt een plek binnen de wijkvisies. Zolang deze nog niet uitgerold zijn 

worden passende locaties voor woon-zorg gezocht indien er een concrete vraag is. 

Beleidsinstrumenten wonen op orde. 

Heeft het college ook een beleidsinstrumenten om oudere inwoners in onze stad/wijk te faciliteren 

bij “het gezond en veilig ouder worden ” als zij zelfstandig blijven wonen in de wijk? 

Heeft de gemeente ook een beleidsinstrument om ouderen met beperkte zorg te faciliteren met zorg 

op maat? 

Antwoord: Hier is geen beleidsinstrument voor. We hebben wel de nodige 

uitvoeringsinstrumenten, waarvan de Wmo een hele belangrijke is. Zorg in de zin van 

thuiszorg (wassen, aankleden, etc.) wordt gegeven op basis van de Zorgverzekeringswet 

(uitvoering geven aan deze wet hoort niet tot de taken van de gemeente). De gemeente kan, 

op grond van de Wmo, wel helpen bij bijvoorbeeld het aanpassen van een woning. Ook kan 

er bemiddeld worden bij een medisch noodzakelijke verhuizing als het aanpassen van de 

woning niet mogelijk is, dit in samenspraak met de verhuurders in Assen. Daarnaast kan er 

bijvoorbeeld hulp bij het huishouden of begeleiding op maat ingezet worden om zelfstandig 

te kunnen blijven wonen. 

Opgeleverde huizen afgelopen jaar was erg beperkt? Wat is hier de oorzaak van? 

Antwoord: Onder andere de vertraging in de doorontwikkeling van Kloosterveen in verband 

met de natuur- en stikstofproblematiek  heeft hierbij een belangrijke rol gespeeld. U bent 

hierover recentelijk geïnformeerd bij de Woningmarktmonitor Assen 2021. 

 

1.2 Groene Stad van het Noorden 

Forse extra ambities op Groen, een Groenvisie, thematische deelplannen, participatie, 

deskundigheid, maaikaart, BOSS, regulering, biodiversiteit (status quo) maar geen extra budget? 

Antwoord: Voor het updaten van de maaikaart en het BOSS plan is een budget beschikbaar. 

Nadat de groenvisie is vastgesteld werken we een uitvoeringsagenda uit. Daaraan koppelen 

we inzet en middelen op de diverse benoemde thema’s. Indien daar nog extra middelen 

voor nodig zijn, dan zullen wij u daar een voorstel voor doen.   

1.3 Duurzaam bereikbare stad 

Ligt er nog een mobiliteitsvisie en/of mobiliteitsprogramma aan het uitvoering(s)programma 2022-

2026/UPM 2? 

Antwoord: De Mobiliteitsvisie uit 2017 is grotendeels nog actueel. Als oplegger voor het 

UPM2 zullen onderdelen van Mobiliteitsvisie geactualiseerd worden. 
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Kijkt de gemeente ook naar laadpalen dekking in de wijken? Dit loopt achter ten opzichte van de 

vraag en doelstellingen van de Gemeente en mag ons betreft meer aandacht naar toe. Is het huidige 

gebruik van laadpalen goed inzichtelijk? Sluit dit aan bij de vraag van inwoners? 

Antwoord: Ja. De vraag uit de wijken is tot dusver beperkt. In principe kan iedere inwoners 

met een elektrische auto maar zonder eigen oprit/parkeerplaats een openbare laadpaal in 

de directe woonomgeving aanvragen (loopafstand max. 250 meter). Als gemeente hebben 

wij inzicht in het gebruik van de laadpalen. Bij goed gebruik wordt een extra 

laadmogelijkheid toegevoegd. 

Programma Werken in Assen 

Middeleninzet 

Er is geld gereserveerd voor basis banen, maar waar staat dit uitgewerkt? 

Antwoord: Op dit moment wordt de evaluatie van de pilot Basisbanen gedaan en worden de 

keuzes voor het vervolg voorbereid. Die keuzes bepalen de manier waarop de basisbaan de 

komende 4 jaar wordt ingevuld. In de huidige vorm en met de begrote 150K zou er ruimte 

zijn voor 6 structurele basisbanen. Maar zoals gezegd moet er nog besloten worden over de 

toekomstige vorm van de Basisbaan. 

2.2 Vijfduizend nieuwe banen 

Herstel economische onbalans door vertrek (rijks)diensten/ 5.000 banen naar de stad. We willen de 

samenwerking met de provincie om de JWF-kazerne te behouden voor Assen bestendigen in een 

werkgelegenheidspact.  

Zijn die 5.000 nieuwe banen inclusief of exclusief de banen die gaan verdwijnen bij een mogelijke 

afstoting van de JWF-kazerne. Als de kazerne afgestoten gaat worden, om hoeveel banen gaat het 

dan? Waar is deze 5000 op gebaseerd? 

Antwoord: We verkennen met de provincie de mogelijkheid van een werkgelegenheidspact. 

Het doel is om meer werkgelegenheid naar Assen te halen. Alles wat gericht is op 

bedrijvigheid, economische ontwikkeling en werkgelegenheid voor Assen kan opleveren 

nemen we mee in de overweging. Er is nog geen budgetvraag. Eventueel nieuwe plannen 

wordt met een financieringsvraag aan de Raad voorgelegd. 

Verhogen van minimumloon is een effectieve manier om arbeid aantrekkelijker te maken, waarom 

wordt hier gekozen voor een nog verdere verhoging van arbeidsproductiviteit? 

Antwoord: We kunnen ondernemers stimuleren en faciliteren voor het verhogen van de 

arbeidsproductiviteit. Het is aan het Rijk om het minimumloon vast te stellen. 

2.4 Investeren in vrijetijdseconomie 

Wat is de bovenregionale functie van de TRZ? 

Antwoord: Met bovenregionaal bedoelen we dat er ook bezoekers/gebruikers komen met 

een reistijd meer dan 1 uur (of meer dan 50km) vanuit Assen gerekend. Wij zijn actief op 

zoek naar partijen die een bovenregionale functie kunnen bieden. Dan valt te denken aan 

grote dagrecreatie-activiteiten. Hierbij is onze eerste rol een faciliterende als 
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procesbegeleider, bevoegd gezag en vergunningverlener. Bij voldoende hardheid van een 

planvoornemen zouden wij kunnen overwegen om meer te doen. 

Omwille van de bovenregionale functie en het creëren van regionale werkgelegenheid zijn 

wij eventueel bereid te kijken naar mogelijkheden om het betreffende initiatief financieel te 

ondersteunen. Uiteraard alleen dan als volledig wordt voldaan aan (nationaal/Europees) 

wettelijk kaders voor deze vorm van subsidieverlening. 

Programma Meedoen in Assen 

3.2 Zorg efficiënter en toekomstbestendig 

WMO Wijkgericht: Op welke manier is dat anders dan nu? 

Antwoord: Dit is nog niet omschreven en wordt in de komende periode ontwikkeld. 

Zorg en advies: Hoe is deze aanpak afwijkend anders dan nu? 

Antwoord: Dit is nog niet omschreven en wordt in de komende periode ontwikkeld. 

3.6 Samenleving inclusief en divers 

LHBTI+ gemeenschap inclusief We zetten in op het bevorderen van acceptatie, sociale veiligheid en 

zichtbaarheid van de LHBTI+ gemeenschap in Assen en daarbuiten. 

2022 LHBTQ+ subsidie € 10.000. COC € 10.000 vanuit regenbooggelden. In 2023 geen 

regenbooggelden meer. In juni 2022 nieuwe wetgeving subsidieregeling gender en LHBTI+ gelijkheid. 

2023 op begroting € 10.000 COC, St. Ara niets (moeten ze zelf iedere keer aanvragen, COC krijgt 

structureel). En waarom is dat dan? 

Antwoord: Assen heeft als regenbooggemeente onlangs extra Rijksmiddelen toegezegd gekregen. 

Wij zetten deze in voor onze beleidsdoelen. Het COC draagt deze beleidsdoelen (mede) uit en 

ontvangt daarom structureel subsidie, die u terugvindt in de begroting.  Stichting Ara heeft de 

afgelopen jaren een subsidie van 10.000 euro gekregen voor het organiseren van de 

regenboogweek en het project ‘de veilige kleedkamer’. 

3.7 Vergroten bestaanszekerheid 

Hoeveel basisbanen maken we structureel? Budget is immers maar 150K 

Antwoord: Op dit moment wordt de evaluatie van de pilot Basisbanen gedaan en worden de 

keuzes voor het vervolg voorbereid. Die keuzes bepalen de manier waarop de basisbaan de 

komende 4 jaar wordt ingevuld. In de huidige vorm en met de begrote 150K zou er ruimte 

zijn voor 6 structurele basisbanen. Maar zoals gezegd moet er nog besloten worden over de 

toekomstige vorm van de Basisbaan. 

Programma Aantrekkelijk Assen 

4.1 Veilige stad bied ruimte voor diversiteit 

Wat doet de gemeente Assen om aanvallen van buitenaf te voorkomen? 

Hoe wil de gemeente zorgen voor bewustwording van gebruik van de infrastructuur? 

Wat wil de gemeente doen voor digibeten bij het verder digitaliseren van de gemeentelijke diensten? 
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Antwoord: Wij zijn bezig om de agenda digitale veiligheid op te stellen en deels uit te voeren 

(punten 1 en 2): 

Ad 1) Wij houden ons eigen security/ICT huis continu op orde. Ter voorbereiding op digitale 

ontwrichting, incidenten en crises is een cybercrisisteam geformeerd en er wordt geoefend. 

Wij werken hiervoor ook op Drents niveau samen. 

Ad 2) Om deze vraag te beantwoorden dient er aangegeven te worden aan welke 

infrastructuur er gerefereerd wordt.  

Ad 3) In december 2022 gaat de nieuwe website van de gemeente Assen online. Het doel is 

de verbetering van de toegang van onze digitale dienstverlening. De informatie die we online 

publiceren moet actueel en begrijpelijk zijn. Een bezoeker moet snel en eenvoudig kunnen 

vinden wat hij/zij zoekt. Daarnaast is het belangrijk dat de website voor alle Assenaren 

toegankelijk is. Wij werken toe naar een volledig digitaal toegankelijke website in 2023. Dit 

houdt in dat wij onze bestaande content (tekst B1-niveau, pdf-bestanden, video's, etc.) 

digitaal toegankelijk maken. 

4.2 Evenementen divers, toegankelijker en betaalbaar 

Wordt het TT-festival opnieuw uitbesteed? Wanneer gaat de gemeente daar mee beginnen? 

Antwoord: Het TT Festival wordt in 2023 onder de lopende concessieovereenkomst 

georganiseerd door Stichting TT Week Assen. De concessieovereenkomst loopt daarna af. 

We beraden ons inmiddels op het vervolg en gaan daarbij in overleg met Stichting TT Week 

Assen. 

4.4 Breder gebruik gebouwen instellingen 

Wat zijn dan de “grote instellingen’? 

Antwoord: Het gaat hierbij voornamelijk om De Nieuwe Kolk en Podium Zuidhaege. 

 

 

4.5 Meer samenhang taken dierenwelzijnsbeleid 

Welk bedrag staat er voor dierenwelzijn. Welke taken zijn er op dit moment en vanuit welk budget 

worden deze taken betaald? 

Komt er aanvullend budget voor dierenwelzijn taken?  

Antwoord: Op dit moment zijn er geen specifieke taken  belegd met betrekking tot 

dierenwelzijnsbeleid. Taken gericht op zwerfdieren en dierennoodhulp  zijn wel belegd. In 

het bestuursakkoord is dierenwelzijn opgenomen als prioriteit. In 2023 gaan wij 

inventariseren welke taken er belegd moeten worden en welke budgetten hiervoor nodig 

zijn. 
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Programma Samen werken aan Assen 

5.2 Verbeteren participatie 

Hoe wordt laagdrempelig bereikbaar zijn inwoners meegenomen voor die inwoners die laaggeletterd 

zijn? In kader van bereikbare dienstverlening? 

Antwoord: : In de aanpak van onze communicatie en participatie maken we gebruik van 

ervaringsdeskundigen, die ons adviseren over hoe we deze doelgroep het beste kunnen bereiken en 

over de formulering van teksten.  Zie verder antwoord op vraag onder 5.4  

5.4 We digitaliseren onze producten 

Leesbaarheid en leesvaardigheid van inwoners, is dat onderdeel van de inclusie aanpak? 

Antwoord: De leesbaarheid en begrijpelijkheid van onze communicatie (taalniveau B1) is een van de 

doelen van het op te stellen uitvoeringsprogramma Dienstverlening. Naast digitale kanalen blijft 

persoonlijk contact en maatwerk mogelijk voor wie dat nodig heeft in de aanvraag van producten en 

diensten. Hierdoor werken we eraan  dat iedereen kan meedoen. 

Programma Vastgoed en grondbedrijf 

7.6 Vervangingen bestaand vastgoed 

Wordt bij de vervanging van de sportvelden dezelfde aanpak als eerder gebruikt, ergo bio 

afbreekbare infill? 

Antwoord: Er volgt een apart voorstel met betrekking tot keuze van het  type infill. Samen met de 

verenigingen en de beheerafdeling wordt onderzocht welk type op dit moment het meest geschikt is. 

Daarnaast zijn er op dit moment meerdere ontwikkelingen op gebied van infill. 

Dekking van de herbouw van de Timp en Peelo, waar is deze geborgd in de begroting? 

Antwoord:  Zowel de sporthal de Timp als Sporthal Peelo zijn aan het eind van hun technische 

levensduur. In de periode tussen 2023-2027 wordt onderzocht hoe we beide panden kunnen 

verbouwen danwel vervangen. Hiervoor wordt een nieuw voorstel gemaakt en aan de raad 

voorgelegd.  

7.7 Versnellen woningbouw 

Op welke manier verwacht men effect door actief grondbeleid? 

Antwoord: Via actief grondbeleid is er meer sturing mogelijk  op onder andere programma, planning 

en kwalitatieve ambities (duurzaamheid). 

Programma Algemeen financieel beleid 

8.3 Gemeentefonds gemeentebrede kostendekking  

Hoe wil men het gemeentefonds kostendekkend maken? 

Antwoord: De omvang van het gemeentefonds behoort aan te sluiten bij de  middelen die voor het 

uitvoeren van maatschappelijke taken benodigd zijn. Om zorg te dragen dat gemeenten voldoende 

middelen ontvangen is artikel 2 van de  financiële verhoudingswet en  artikel 108 derde lid van de 

gemeentewet  van toepassing. De afgelopen jaren is steeds gebleken dat de Rijksoverheid niet altijd 

invulling heeft gegeven aan deze voorwaarden. Voor de jeugdhulp is zelfs arbitrage ingesteld. De 
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VNG is namens de gemeenten de gesprekspartner met de regering en de afzonderlijke ministers. 

Voor wat betreft het jaar 2026 waar de regering het voornemen heeft om een nieuwe 

financieringsmethodiek in te voeren is de VNG nadrukkelijk in beeld om zorg te dragen dat de 

omvang van het gemeentefonds aansluit bij de gemeentelijke taken. 

Specifiek voor Assen zijn de volgende uitgangspunten van toepassingen: 

• Het algemeen uitgangspunt is dat de algemene uitkering uit het gemeentefonds wordt 

ingezet voor de dekking van de kosten die de gemeente moet maken om haar 

maatschappelijke taken uit te voeren. 

• Indien er sprake is van kortingen op specifieke uitkeringen van medeoverheden ( Rijk en 

Provincie) dan worden deze in principe opgevangen binnen het betreffende beleidsterrein. 

• Mocht er sprake zijn van een grote tegenvaller binnen één domein dan wordt solidair 

gezocht naar een oplossing. Dit om te voorkomen dat er sociaal maatschappelijk 

onacceptabele consequenties ontstaan. 

Paragraaf Lokale heffingen 

Rioolheffing 25% extra (€35). In tijden van financiële moeilijkheden een grote extra uitgave voor de 

inwoners van Assen 

Antwoord: Voor 2022 was er sprake van een teruggave van € 459.000 uit het overschot van 2020 

aangevuld met € 839.000 uit het saldo van de voorziening rioolbeheer (verkregen middelen van 

derden). In totaal een teruggave van € 1.298.000.  

Voor de bepaling van het tarief 2023 wordt rekening gehouden met het overschot/tekort uit de 

jaarrekening 2021. Het gaat hier om een overschot van € 342.000 die in mindering wordt gebracht op 

de heffingsgrondslag. 

Per saldo een verlaging van de eenmalige teruggave van € 956.000. Dit betekent een verhoging van 

de heffing met € 29 per aansluiting (20,7%). De stijging voor loon en prijzen bedraagt € 6 per 

aansluiting (4,3%). 

Paragraaf onderhoud kapitaalgoederen 

BOSS extra aandacht naar groen, waar wordt dit gedekt? 

Antwoord: Voor het updaten van de maaikaart en het BOSS plan is een budget beschikbaar. Nadat 

de groenvisie is vastgesteld werken we een uitvoeringsagenda uit. Daaraan koppelen we inzet en 

middelen op de diverse benoemde thema’s. Indien daar nog extra middelen voor nodig zijn, dan 

zullen wij u daar een voorstel voor doen. 

Paragraaf Bedrijfsvoering 

ICT kosten als overhead? Wij begrijpen deze zin niet goed, is de ICT voorziening van de Gemeente 

Assen niet gewoon onderdeel van de bedrijfsvoering? 

Antwoord: de ICT-kosten worden centraal verantwoord in het programma Bedrijfsvoering. 

Een gedeelte van de bedrijfsvoeringkosten (dus ook gedeelte van ICT-kosten) wordt via 

urenverantwoording als overhead toegerekend aan projecten. In de Paragraaf 

Bedrijfsvoering is onder  5.3 “toerekening projectmatige dekking” toegelicht dat we werken 

aan vereenvoudiging van deze toerekeningsystematiek en een nieuwe definitie van de 

opbouw van het overheadtarief. 
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Ambities Bestuursakkoord 

Vorming reserve jeugdbeleid 1 miljoen.  

Zit in deze reservering ook gelden gereserveerd voor het thema participatie jeugd? Dus voor het in 

gesprek gaan met jongeren wat zij willen voor en in Assen. Anders gezegd, gaat een deel van het 

reservefond Jeugd ook op aan uitvoering en beleid? 

Antwoord: De middelen voor jeugdbeleid zitten in de reserve ambitiemiddelen. Het is nog niet 

vastgelegd hoe we deze gaan inzetten. Een plan hiervoor wordt, samen met de gemeenteraad en 

jeugd, gewerkt aan de kaders van hoe dit ingevuld kan gaan worden. in de komende periode 

ontwikkeld en vervolgens voorgelegd aan de raad. 


